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Vážení spoluobčané,

máme za sebou rok, který nebyl úplně snadný, pro někoho lepší, 
pro někoho horší, ale hlavně rok, který bude v historii definován 
jeho závěrem. I přes všechny nelehké okamžiky byl rok 2023 v mno-
hém výjimečný. Čerstvě jsme vstoupili do roku 2024, který jsme tra-
dičně přivítali novoročním ohňostrojem. Ohňostroj se líbil, vnímám 
mnoho pozitivních reakcí.

V roce 2024 si naše městská část připomene několik kulatých vý-
ročí. Prvně to bude 50 let, kdy byl Újezd nad Lesy spolu s okolními 
městskými částmi přičleněn k hlavnímu městu a z Újezďáků se tak 
stali také Pražané. Naši fotbalisté oslaví 100 let od založení míst-
ního fotbalového klubu (tenkrát jako SK Újezd nad Lesy). Podle 
zákulisních informací se „něco velkého“ chystá, tak se nechme pře-
kvapit. V neposlední řadě to bude 90 let, co máme v Újezdě vlastní 
školu, toto výročí si připomeneme začátkem září. A aby toho nebylo 
málo, kulatiny budeme slavit i my, kteří jsme ročník 1974.

Kromě výše uvedených výročí se uskuteční spousta společných akcí, 
které opět potvrdí, že se rádi setkáváme a že se umíme bavit.   
Budu se těšit na osobní setkávání s vámi, z očí do očí je to vždycky 
lepší, než přes email nebo sociální sítě. Vedení městské části a 
úřad čeká mnoho práce. Kromě rutinních záležitostí budeme chtít 
dokončit to, co je rozpracováno, pustit se do realizace toho, co je 
nachystáno a připravit další projekty. Nudit se rozhodně nebude-
me, s týmem, který máme, se budeme snažit dosáhnout maximum. 
A začneme hned v březnu opravou chodníku kolem hlavní silnice. 

Příchod nového roku je často spjat s  různými předsevzetími.            
Ale víme, jak to s nimi často bývá. Proto za mě bude bohatě stačit, 
když se každý z nás bude držet svých rituálů. Říkám tak malým vě-
cem, které běžně prožíváme každý den, které můžeme sami ovlivnit 
a které nám dodávají vnitřní pohodu a klid. A tak za sebe si přeji, 
abych měl čas na společné aktivity s mojí rodinou, každý den si 
vyšetřil čtvrthodinku na on-line lekci španělštiny, měl čas častěji než 
loni si zajít k vodě nebo do lesa, nebo si jednou za měsíc zajít s bý-
valými spolužáky na partičku mariáše. Když si dokážeme udělat 
čas na sebe a na své blízké, radovat se z maličkostí a nenecháme 
si otrávit dny tím, co ovlivnit nemůžeme, tak ten nadcházející rok 
nemůže být špatný.

Přeji nám všem pevné zdraví, hodně štěstí a každodenní optimis-
mus!
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ZPRÁVY
Z RADY

13. 1. 

PRINCEZNA               
NA HRÁŠKU

27. 1.

ODPOLEDNÍ 
COUNTRY
K TANCI I      
POSLECHU
od 17 hodin    
hospoda U 
Štrásků

27. 1.

KRKONOŠSKÉ 
POHÁDKY
od 10.30 hodin
Polyfunkční dům

19. 1.

KERAMICKÁ 
DÍLNA
od 16 hodin
Polyfunkční dům

20. 1. 

O TŘECH              
NEPOSLUŠNÝCH 
KŮZLÁTKÁCH
od 10.30 hodin      
Polyfunkční dům

V PROSINCI 2023 RADA MĚSTSKÉ ČÁSTI ZASEDLA 
HNED PRVNÍ ADVENTNÍ DEN A

ZÁMĚR NA ZMĚNU SMLOUVY O NÁJMU Schválila 
záměr změny nájemní smlouvy v Hulické 2620, a to na základě jedná-
ní se zástupci Policie ČR. Městská část Praha 21 získá část prostoru 
budovy pro zajištění přestupkové agendy od 1. 7. 2024. 

NOVÁ TECHNIKA PRO ÚDRŽBU Schválila nákup stroje 
RIDER P525DX s kabinou zn. Husqvarna s příslušenstvím od firmy 
NOBUR, a to za částku 1,395 mil. Kč. Stroj bude využíván jak pro zimní, 
tak i letní údržbu v naší městské části. Současně byl vyřazen traktor 
John Deere z majetku MČ, a to vzhledem k jeho stáří (uveden do 
provozu v roce 2006) a špatnému technickému stavu.

ZIMNÍ ÚDRŽBA Schválila smlouvu na zajištění zimní údržby     
se společností JS Stroje s.r.o. v období 1. 12. 2023 – 31. 3. 2024.

Michal Hazdra, starosta

NA JEDNÁNÍ DNE 5. 12. RADA

KALENDÁRIUM NA LEDEN

KLUBOVNA SENIORŮ 
se koná 10. a 24. ledna od 9.30 hod.
v přízemí Polyfunkčního domu. Přijďte si popovídat.

Kateřina Bláhová, Zuzana Dastychová, Alena Motejlová

20. 1. 

ŠACHOVÝ 
TURNAJ
od 14 hodin
Polyfunkční 
dům

od 10.30 hodin          
Polyfunkční dům

PRAVIDLA PRO SPOLUPRÁCI S INVESTORY    
Schválila Pravidla pro spolupráci s investory za účelem rozvoje  
veřejné infrastruktury městské části Praha 21, Zásady pro nakládání 
s finančními prostředky získanými z investorských kompenzačních 
příspěvků a vzor Smlouvy o spolupráci.  Cílem pravidel je nastavit 
transparentní a předem stanovené podmínky spolupráce mezi MČ 
Praha 21 a investory pro jejich finanční spoluúčast na pokrytí zvýše-
ných nákladů na rozvoj veřejné infrastruktury formou investorského 
kompenzačního příspěvku.

DLOUHODOBÝ NÁJEM DŮM UM Schválila změnu nájem-
ní smlouvy z doby neurčité na dobu určitou 10 let. Minimálně příštích 
deset let tak bude DDM Praha 10 – Dům UM zajišťovat rozvoj vzdělá-
vání a zájmovou činnost zejména pro újezdské děti.

PARTICIPATIVNÍ ROZPOČET 2024 Souhlasila s reali-
zací 5. ročníku participativního rozpočtu v roce 2024, vyčlenila na něj 
částku 3 mil. Kč a schválila jeho pravidla. Od prosince je tak možné 
podávat návrhy.

MATERIÁLY PRO ZASTUPITELSTVO Souhlasila se změ-
nou Jednacího řádu Zastupitelstva MČ Praha 21 a návrhem Koncepce 
dopravy a pohybu cyklistů v MČ Praha 21. 

ROZPOČTY PŘÍSPĚVKOVÝCH ORGANIZACÍ     
Schválila rozpočty a střednědobé výhledy rozpočtů Masarykovy zá-
kladní školy, 1. Mateřské školy, Mateřské školy Sedmikráska, Mateřské 
školy Rohožník a Mateřské školy Sluníčko.

KOMISE KULTURY, PARTICIPACE A ZDRAVÉ 
MĚSTSKÉ ČÁSTI Souhlasila se zřízením nové komise kultury, 
participace a zdravé městské části. Chceme, aby nová komise sloužila 
jako platforma pro podporu kulturního rozvoje, participaci občanů a 
zdravého životního prostředí.

NA JEDNÁNÍ 19. 12. RADA MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 21

VÝROČNÍ ZPRÁVY PŘÍSPĚVKOVÝCH ORGANI-
ZACÍ Vzala na vědomí výroční zprávy základních a mateřských škol 
zřízených Městskou částí Praha 21 za rok 2022/2023.

DOHODA S POSKYTOVATELEM OBECNĚ PRO-
SPĚŠNÝCH PRACÍ Schválila uzavření dohody, jejíž předmětem 
je spolupráce s Probační a mediační službou na zajištění místa výkonu 
trestu obecně prospěšných prací v naší městské části. Dohoda je 
uzavřena na dobu neurčitou, ze strany MČ Praha 21 ji lze ukončit bez 
udání důvodu.

3. 2.

VÝROČNÍ
ČLENSKÁ    
SCHŮZE 
KAS
od 14.30 hodin
v jídelně školy         
v Polesné
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SEDMÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA TOHOTO 
VOLEBNÍHO OBDOBÍ SE KONALO 18. PROSINCE 
2023 V DIVADELNÍM SÁLE MASARYKOVY ZŠ. 

Po klasických úvodních procedurách a schválení programu jednání 
zastupitelstva byly v souvislosti s novelou zákona č. 131/2000 Sb., o 
hlavním městě Praze schváleny měsíční odměny neuvolněných členů 
Zastupitelstva MČ Praha 21 za výkon jednotlivých funkcí, a to s účin-
ností od 1. 1. 2024. Nově se zavádí automatický mechanismus valoriza-
ce odměn a jejich výše se vypočte způsobem uvedeným v zákoně.

Pak již nastala diskuse ohledně návrhu rozpočtu na rok 2024,           
který byl schválen jako schodkový v objemu příjmů 118,2 mil. Kč          
a výdajů 145,7 mil. Kč (o rozpočtu více na str. 14). 

O ČEM JEDNALO
ZASTUPITELSTVO
Michal Hazdra, starosta

KAM VYVĚSIT PARTE?
Alena Motejlová

Jistě jste si všimli, že před vedlejším vchodem do sídla naší 
městské části je řada nástěnek. Díky tomu, že se nachází v bez-
prostřední blízkosti vchodu do úřadu, jsou tamní vývěsní skříňky 
hodně čtené. Jedna z nic je určena i pro zveřejnění smutečních 
oznámení a slouží jen k tomuto účelu. Jde o bezplatnou službu 
našim spoluobčanům, kteří tak mají možnost informovat o úmrtí 
osoby blízké. Široká veřejnost pak má možnost zjistit tuto skuteč-
nost a případně projevit pozůstalým soustrast.

A jaký je postup při zveřejnění parte na této vývěsce? Kopii 
smutečního oznámení můžete podat přímo na podatelně úřa-
du, anebo poslat e-mailem na adresu podatelna@praha21.cz.     
My zařídíme vše ostatní.

OMEZENÍ VJEZDU
K MŠ SEDMIKRÁSKA
Jiří Hardt

Plánované pokračování rekonstrukce vodovodního řadu v uli-
ci Lišická, konkrétně v úseku mezi Zaříčanskou a Zalešanskou, 
které bude probíhat od 8. ledna do 31. května, počítá také 
s omezením možnosti příjezdu vozidel k budově mateřské ško-
ly Sedmikráska. Přesné termíny, kdy nebude možné ke školce 
zajet, budou vždy v dostatečném předstihu sděleny zástupcem 
stavby vedení MŠ, aby školka mohla včas informovat všechny 
rodiče. Za vzniklé potíže se omlouváme, ale vzhledem k tomu, 
že spolu s rekonstrukcí vodovodu dojde i k celkové rekonstrukci 
skladebných vrstev vozovky v celé její šíři, nelze se krátkodobým 
omezením vjezdu vyhnout.

Následně zastupitelé projednali návrh upraveného Jednacího řádu 
Zastupitelstva městské části Praha 21, který po několika menších úpra-
vách schválili. Důležitým bodem bylo projednání a schválení Pravidel 
pro spolupráci s investory za účelem rozvoje veřejné infrastruktury 
městské části Praha 21, Zásad pro nakládání s finančními prostředky 
získanými z investorských kompenzačních příspěvků a vzoru Smlouvu o 
spolupráci. Nově by například developeři měli v rámci definovaných 
pravidel poskytnout městské části finanční prostředky na krytí nákladů, 
které s jejich aktivitami souvisí.   

V 18 hodin následovaly četné interpelace zastupitelů na členy rady 
městské části. 

Posledním bodem jednání pak byla dlouho očekávaná Koncepce 
dopravy a pohybu cyklistů v MČ Praha 21, kterou předložil pan mís-
tostarosta Richard Koza. Dokument uvádí možnosti a návrhy opatření, 
která mají zlepšovat stav a podmínky dopravy v naší městské části. 
Ke koncepci se vedla konstruktivní diskuse, a nakonec s ní přítomní 
zastupitelé vyjádřili souhlas. Další jednání Zastupitelstva městské části 
Praha 21 se předběžně uskuteční 18. 3. 2024.
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PŘEDSTAVUJEME ÚŘAD:
ODBOR ŠKOLSTVÍ       
A KULTURY
Martina Bauerová

Rádi bychom vám postupně představili ty, se kterými se můžete 
na úřadě i našich akcích potkávat. Jako první vás seznámíme 
s Helenou Gryčovou a jejím týmem. Helena je vedoucí odboru 
školství a kultury a její pravou i levou rukou jsou Vladimír Saitz a 
Veronika Boháčová. Dále pod naši kolegyni spadá i celá místní 
knihovna v Polyfunkčním domě. V té vás vždy mile obslouží naše 
knihovnice, Pavla Jakubcová a Jitka Kašparová. A co vlastně 
má odbor školství a kultury na starosti? Zajišťuje podporu škole, 
školkám a stará se o správu a rozvoj újezdských sportovišť a 
dětských hřišť. 

Dále pro vás organizuje všechny kulturní, vzdělávací, osvětové a 
sportovní akce. A že jich poslední dobou nebylo málo. Také na 
odboru připravují veřejné ankety a průzkumy a zastřešují par-
ticipativní rozpočet. Helena a její tým tedy po všech stránkách 
zapojují naše malé i velké občany do života v Újezdě.

Změna termínů
vyhrazena
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6x REKLAMNÍ PLOCHA  
O ROZMĚRU 58 CM x 83 CM

• plocha desky včetně rámu 59,5 cm x 84,2 cm

• umístěná na Polyfunkčním domě 
(Starokolínská 2300).

Doba určitá od 30 dní do 90 dní, nájemné na 30 dní 
bez DPH 600 Kč, nájemné na 90 dní bez DPH 1 500 Kč

BLIŽŠÍ INFO 
Jaroslava Bendová / tel. 281 012 982
jaroslava.bendova@praha21.cz

NEBYTOVÝ PROSTOR  
O VÝMĚŘE 15,7 M²

• prodejna nepotravinářského charakteru.

• Prostor se nachází na konečné MHD Sídliště 
Rohožník.

i

pronájmy

ÚŘAD MČ PRAHA 21
HLEDÁ ZÁJEMCE NA OBSAZENÍ PRACOVNÍHO MÍSTA
PRACOVNÍK V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH (PEČOVATELKA)
Pracovní poměr na dobu neurčitou s tříměsíční zkušební dobou, s nástupem od února 2024 nebo dohodou

POŽADAVKY NA UCHAZEČE: osoba starší 18 let věku s dobrou znalostí českého jazyka, plnou svéprávností,     
bezúhonností, zdravotní způsobilostí dle zákona 108/2006 Sb., o sociálních službách

POŽADOVANÉ VZDĚLÁNÍ: základní, střední, střední s výučním listem, střední s maturitou nebo vyšší odbor-
né. Akreditovaný kvalifikační kurz „Pracovník v sociálních službách“ výhodou.

NÁPLŇ PRÁCE: provádění obtížných pečovatelských prací spojených s přímým stykem s klienty s fyzickými           
a psychickými obtížemi a komplexní péče o jejich domácnost, sledování potřeb klienta a vedení individu-
álních záznamů o průběhu sociální služby (tzv. klíčový pracovník v sociálních službách), řešení záležitostí 
spojených s poskytovanou službou, případně zprostředkování kontaktu klienta s kompetentním pracovníkem

DALŠÍ SCHOPNOSTI: spolehlivost, flexibilita, přesnost, dobré komunikační schopnosti, průkaz skupiny „B“, 
fyzická zdatnost

BLIŽŠÍ INFORMACE O VOLNÉ PRACOVNÍ POZICI NAJDETE NA WEBU  WWW.PRAHA21.CZ 

KONTAKT: VLADIMÍRA KAZDOVÁ TELEFON: 281 012 918 E-MAIL: VLADIMIRA.KAZDOVA@PRAHA21.CZ
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NOVÁ TECHNIKA
NEJEN NA ZIMU
Luboš Kubina

Na Úřad MČ Praha 21 přišel Ježíšek o pár týdnů dříve. Odbor 
majetku a investic po dlouhých 17 letech vyměnil starý porucho-
vý zahradní traktor John Deere 2320 za nový stroj, a to Rider       
P 525DX s kabinou. Jedná se o profesionální, moderní a univer-
zální stroj, který bude naše údržba využívat celoročně. 

Vyniká výtečnou ovladatelností a produktivitou při práci jak v 
členitém a úzkém terénu, tak na rozhlehlých plochách. Součástí 
stroje je i žací ústrojí Combi 132 cm, rotační kartáč a nastavitel-
ná radlice, tak potřebná pro zimní údržbu Újezda. Vsadili jsme 
na kvalitní komponenty zaručující vysokou odolnost, dlouhou ži-
votnost a spolehlivý provoz stroje. 

Nechali jsme se inspirovat v Pražských službách a.s., které stejný 
stroj již využívají. Rider má kompaktní velikost a vysokou pře-
pravní rychlost a je tak vhodný jak pro stacionární, tak i mobilní 
použití pro technickou správu naší městské části a profesionální 
údržbu zeleně. Těšíme se, že údržba našeho Újezda tak bude 
zase o poznání profesionálnější. 

R E C E T A S

Věděli jste, že osamělost zkracuje délku produktivního života a její 
negativní dopad na zdraví může být srovnatelný s kouřením nebo 
obezitou? Ukazuje se, že nechtěná samota dopadá především na 

starší lidi. Situaci mohou dle odborníků zlepšit společenské aktivity 
a pobyt v přírodě.

• Jste žena nebo muž ve věku nad 65 let?
• Pociťujete někdy osamělost? / Máte zkušenost s pocitem 

osamělosti? 
• Dopravíte se samostatně na určené místo v Praze?

Připojte se k projektu realizovaném Centrem pro výzkum 
dlouhověkosti a dlouhodobé péče při Fakultě humanitních 
studií Univerzity Karlovy.



9

ZPRÁVY Z RADNICE

ZPRÁVY Z RADNICE

S OHŇOSTROJEM
DO ROKU 2024
Martina Bauerová

Tradiční ohňostroj, který pořádáme ve spolupráci s našimi sou-
sedy, byl opět tím nejlepším způsobem, jak vykročit do nového 
roku. Na show plnou barev a světel dorazily první den roku 2024 
stovky diváků. Ohňostroj s nadšením sledovali nejen v Újezdě, 
ale také v Kolodějích, Běchovicích a okolí. Pět minut dokonale 
synchronizovaného představení si užil každý z nás a my doufá-
me, že stejně pozitivní a barevný bude i celý rok 2024.
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VÁNOČNÍ DÍLNIČKY
SE I LETOS PODAŘILY
Martina Bauerová

Jako každý rok úřad naší městské části organizoval vánoční díl-
ničky. Na tuto akci nejen pro děti a jejich rodiče si každý mohl 
přijít vyrobit vlastní dekoraci a užít si sváteční atmosféry a po-
hody. Mysleli jsme si, že po halloweenských dílničkách, které se 
těšily enormnímu zájmu návštěvníků, nás nic nemůže překvapit. 
Ale počet návštěvníků vánoční akce nám vyrazil dech. Dorazilo 
opravdu neskutečné množství lidí, což nás velmi potěšilo. Díl-
ničky organizovali kolegové z úřadu, kteří byli na jednotlivých 
stanovištích a vyráběli spolu s dětmi a rodiči spoustu věcí: na-
příklad různé druhy ozdob na stromeček, přáníčka, rámečky na 
fotky, věnečky z jeřabin, účastníci mohli také třeba malovat na 
keramické perníčky.

Velké poděkování patří všem kolegům, kteří se na uspořádání 
této akce podíleli. Těšíme se na další dílničky: už teď víme, že to 
budou ty velikonoční. Máme radost, že se z nich stala už tradice 
a místo pro setkávání různých generací. 

TANEČNÍ ZÁBAVA
NENÍ JEN O HUDBĚ, 
ALE I PŘÁTELSTVÍ
Lenka Drdlová

Koncem loňského listopadu se v Polyfunkčním domě konala  
„Taneční zábava pro seniory“, kterou oživila skvělá hudba ka-
pely Akce Band. Toto taneční odpoledne se stalo místem ra-
dosti, tance a vzpomínek pro všechny přítomné. Odpoledne 
zahájil pan starosta Michal Hazdra a paní místostarostka Alena        
Motejlová. Jejich slova uvítání a vděku k organizátorům události 
a samozřejmě k účastníkům události vytvořila výborný základ 
pro taneční odpoledne plné radosti a harmonie. Svou přítom-
ností nás potěšila i zastupitelka Kateřina Bláhová a bývalá člen-
ka zastupitelstva Zuzana Dastychová.

Kapela Akce Band, známá svou schopností skloubit různé hu-
dební žánry a naladit publikum na správnou vlnu, se postarala 
o skvělou atmosféru. Od prvních tónů se senioři a jejich hosté 
nechali unést rytmem a melodiemi, které přinášely do místnosti 
radost a energii. Svým vystoupením se nám představila taneční 
seniorská skupina Karolinky. Tyto tanečnice nejenže ukázaly, že 
vášeň pro tanec nepozná věk, ale také dokázaly, že v každém 
věku může být taneční podání plné elegance, radosti a nesmír-
ného potěšení. 

Tato taneční zábava pro seniory nebyla pouze o hudbě a tanci, 
ale také o společenském propojení a vytváření nových přátel-
ství. Senioři měli příležitost sdílet smích, tanec a příjemné roz-
hovory, což přispělo k vytvoření nezapomenutelného společen-
ského zážitku.
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ADVENT VE ZNAMENÍ
REKORDNÍ SBÍRKY
Eva Danielová

Jak jste se mohli dočíst v prosincovém ÚZ, měla komunitní újezd-
ská předvánoční akce neuvěřitelný úspěch. Na konto Nadační-
ho fondu ČRo Světluška přibylo díky společnému rozsvícení stro-
mu v Újezdě za osobní účasti její ředitelky Gabriely Drastichové 
i s dárcovskými SMS nakonec 169 964 Kč. Velké poděkování 
si zaslouží všichni, kteří svým dílem k tomuto překvapivému fi-
nančnímu příspěvku a celkové atmosféře pomohli - šestnáct tříd 
Masarykovy ZŠ, paní učitelky a asistentky, rodiče a prarodiče, 
pěvecký sbor Sovička, vedení a zaměstnanci MČ Praha 21, naši 
újezdští hasiči, veřejnost, vystupující umělci, světlušky z ČRo, kte-
ré zaslaly dárkové předměty. Někdo připravoval, někdo vyráběl 
nebo pekl, někdo nabízel, někdo věnoval své práce do dražby, 
někdo je koupil, někdo dobrovolně pomáhal, někdo přispěl. 
Všem výše jmenovaným ještě jednou díky a za rok již podeváté!

Nejen Světluška dostala díky školním dětem „vánoční překva-
pení“. Několik tříd připravilo vánoční nadílku do Klokánku nebo 
domovů pro seniory. Rozzářené oči zachycené na fotografiích 
nad rozbalenými dárky, dětskou rukou psanými dopisy a pohle-
dy mluví za vše. Ladovské obrázky je, jak sami řekli, vrátili do 
dětství, a splnilo se tak i přání na nich: „Vánoce jak od Lady, 
pod stromečkem poklady, kdyby to jen drobnost byla, aby srdce 
potěšila.“ PODĚKOVÁNÍ ZE SVĚTLUŠKY

Gabriela Drastichová

Když jsme v roce 2021 naposledy rozsvítili česká a moravská 
města při Sbírkových dnech pro Světlušku, měli jsme smělý plán. 
Oslovili jsme spolky, neformální skupiny nadšenců, dobrovol-
níky, zda by nám pomohli uspořádat ve svých obcích a měs-
tech benefice pro Světlušku. Večerní běh, lampiónový pochod, 
pohádkový les, jarmark, divadlo či koncert. Nechtěli jsme přijít         
o tu jedinečnou možnost být s vámi tam, kde je vám dobře, 
kde máte své blízké a kde můžete darování spojit s příjemným 
zážitkem. 

A vy, Újezďáci, jste nám ukázali, že náš smělý plán může vyjít. 
Díky vám svítí pro Světlušku celá Praha 21. Dary do sbírky nám 
umožní být i nadále tím, kdo doprovodí rodiče dětí se zrakovým 
postižením, kdo povzbudí mladé lidi při vzdělávání i výběru za-
městnání, kdo dodá odvahu vychovávat děti potmě, kdo pomů-
že vrátit se k zálibám, i když už zrak neslouží jako dřív.

Děkuji vám všem, kteří pomáháte ve volném čase s pořádáním 
benefičních akcí pro Světlušku v Újezdě, které už každoročně 
vrcholí rozsvícením stromečku a vánočním jarmarkem. Děku-
ji dětem a rodičům, že zaplnili stánky dobrotami a hezkostmi             
k prodeji. Děkuji vám za milé předvánoční setkání u vašeho 
újezdského stromečku.
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BÝT STAROSTOU
ÚJEZDA JE PRO
MĚ ZÁVAZEK
Michal Hazdra byl předminulý měsíc zvolen v pořadí 
11. porevolučním újezdským starostou.  O jeho plánech, 
kam by naši městskou část chtěl posunout i o tom, jak se 
Újezd změní, až ho jednou nebude protínat výpadovka,            
si Michal Hazdra povídal s ÚZ

Blahoslav Hruška

NĚKTEŘÍ STAROSTOVÉ (A STAROSTKY) V ÚJEZDĚ ZAČÍNALI 
BEZ ZKUŠENOSTÍ Z LOKÁLNÍ POLITIKY. VY JSTE SE POSUNUL 
DO ČELA RADNICE Z POSTU MÍSTOSTAROSTY. JE TO SPÍŠE 
VÝHODA, NEBO NEVÝHODA?
Když nám bývalý starosta Milana Samec oznámil, že rezignuje 
na svoji funkci, rozhodl jsem se po společných jednáních s tý-
mem našich zastupitelů přijmout výzvu a pokračovat v práci pro 
Újezd jako starosta. Z hlediska kontinuity byla určitě výhoda, že 
jsem rok mohl sbírat zkušenosti jako místostarosta. Znám kolegy 
zastupitele a radní, znám vedoucí odborů, znám úředníky. Jako 
místostarosta jsem si dnes a denně všímal, že dělají dobrou 

práci a že je to tým, o který se mohu opřít. Úřad naší měst-
ské části pořád naštěstí není tak velký, abych ztrácel pře-
hled o tom, kdo má na starosti jakou agendu a na koho se 
mohu obrátit. Ale tím nechci říct, že by to nebyla změna.

V ČEM JE TA ZMĚNA?
Jako místostarosta jsem měl svou jasně definovanou agendu, 
teď je těch úkolů, povinností a podnětů zkrátka hodně. Nejen 
tady na úřadě, ale i třeba vůči magistrátu. Na druhou stranu je 
to pestrá práce, vlastně se každý den učím něco nového, což je 
bezvadná motivace. Starostování je náročné, ale je to pro mě 
zároveň velká škola. Bez opory by to samozřejmě dělat nešlo. 
A tím nemyslím jen zastupitele, radní a úředníky, ale především 
mou rodinu, pro kterou je to samozřejmě také velká změna.

ZAČÁTEK NOVÉHO ROKU BÝVÁ ČASEM PLÁNŮ A VÝHLEDŮ, 
KAM SE BUDE INVESTOVAT. JAKÉ STAVBY NÁS LETOS ČEKAJÍ, 
CO SE CHYSTÁ?
Chtěli bychom pokročit s rekonstrukcemi ulic. Máme vydané 
stavební povolení na kompletní rekonstrukci Hulické, kde by v 
celé její délce měly vzniknout chodníky a parkovací zálivy a sou-
časně nové osvětlení a dostatek zeleně. To vše ve spolupráci s 
magistrátem hl. města Prahy. Dodělává se projekt kompletní re-
konstrukce na Zlivskou a Zbýšovskou, což jsou ulice, které slouží 
jako přirozené spojnice mezi zastávkou autobusu a sídlištěm a 
dodnes tu nejsou ani chodníky.
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Projekty, včetně všech potřebných povolovacích procesů, bu-
dou hotové letos.  Na Blatově chceme rekonstruovat Nadějov-
skou, tam ale bohužel narážíme na problémy s majiteli pozem-
ků pod částmi komunikace, bez jejichž souhlasu bohužel není 
možné dokončit projekt a rekonstrukci zrealizovat. Tento rok 
bychom také rádi začali rekonstruovat prostor bývalého bytu 
v areálu MŠ Sedmikráska v Lomecké, z něhož vzniknou nové 
prostory pro mateřskou školku. V další fázi by pak v těchto 
místech mohlo vyrůst vícegenerační centrum, a to v prostoru 
stavby, v níž kdysi byla knihovna a služebna Městské policie. 

Představuji si tu menší tělocvičnu, hernu i klubovnu. Takový men-
ší variabilní prostor, který by mohla využívat Sedmikráska, ale 
i maminky s dětmi a také senioři, takový objekt v Újezdě zatím 
chybí. Navíc je to lokalita, která leží uprostřed naší městské části.

CO ÚJEZDU JEŠTĚ CHYBÍ?
Možná vás překvapím, ale myslím, že v zásadě vše důležité tu 
z hlediska občanské vybavenosti máme. Jde jen o to, sladit vše 
do funkčního celku, který bude sloužit kvalitnímu životu. Určitě 
k tomu patří „drobnosti“ v podobě dobudování chodníků, ale 
i takové věci, jako rychlý internet po optickém vlákně, s jehož 
stavbou se za poslední roky dost pokročilo. 

Jasně, sám bych si asi také dovedl představit více služeb nebo 
třeba další dobrou restauraci, ale podnikavost lidí mohu podně-
covat, ne jim nařizovat, kde a jak mají začít podnikat. Věřím, že 
když bude jasná poptávka, podnikaví lidé ji využijí.

ZKUSME PROBRAT PÁR PLÁNOVANÝCH PROJEKTŮ, KTERÉ SE 
HODNĚ PROBÍRAJÍ MEZI ÚJEZĎÁKY. ZAČNĚME PARKOVÁNÍM 
NA NÁDRAŽÍ.
Pořád platí, že prvním krokem k celkovému řešení je rekonstruk-
ce ulice Staroklánovické k nádraží. Tam se finalizuje projektová 
dokumentace a budou zahájeny povolovací procesy a následný 
výběr zhotovitele a realizace. A to vše ve spolupráci s hlavním 
městem Prahou. Součástí řešení je i celý prostor otočky autobu-
su, kde budou vymístěna vozidla a dominantou zůstanou dva 
stávající duby. Dále je v koordinaci s IPR Praha zřízení P+R, 
což představuje až 70 nových parkovacích míst podél kolejí. 
Půjde o jednotící koncepci, díky níž se, doufejme, podaří vyřešit 
pohyb autobusů, aut, chodců i cyklistů. Slibujeme si od toho 
méně chaosu a nebezpečných situací, kdy parkující auta pře-
kážejí provozu. 

POJĎME O KUS DÁL, NA BLATOV. CO BUDE S BUDOVOU 
IDEAL LUXU?
To je pro naši městskou část takový danajský dar. Máme bu-
dovu, jejíž nákup byl financován z dotace magistrátu s tím, že 
bude využita pro zdravotnické nebo sociální služby, nicméně 
svým dispozičním uspořádáním budova odpovídá spíše továrně 
nebo skladům a pro předpokládané využití byla tedy již v době 
pořízení zcela nevhodná. A současně bohužel v minulosti nikdy 
nebylo zajištěno financování kompletní přestavby Ideal Luxu 
například na moderní polikliniku, aby naši občané získali rozší-

řenou zdravotní péči v místě a nemuseli za ní dojíždět do okolí. 
Realisticky by bylo nejlepší najít investora, který z Ideal Luxu 
vybuduje například dům pro seniory nebo zdravotní středisko. 
Takový projekt je ale možné realizovat pouze v partnerství sou-
kromého kapitálu a veřejné sféry. Investor by zařízení postavil, 
provozoval, a pak podle plánu po letech předal do majetku 
městské části. V tomto duchu podnikáme další kroky.

A JEŠTĚ TŘETÍ ČASTO DISKUTOVANÝ PROJEKT: ZDRAVOTNÍ 
STŘEDISKO NA ROHOŽNÍKU.
Jednáme s lékaři o podmínkách a možnostech, že by během 
stavby zdravotního střediska působili jinde. Jednou ze zvažo-
vaných možností jsou i modulární stavby na Rohožníku, které 
by ordinacím poskytly dočasný azyl.  Na základě analýzy sta-
vu střediska je jedinou možností kompletní rekonstrukce, která 
umožní vznik moderního zdravotnického centra. 

ÚJEZD LEŽÍ NA OKRAJI PRAHY A SOUSEDÍ JAK S MĚST-
SKÝMI ČÁSTMI, TAK OBCEMI VE STŘEDOČESKÉM KRAJI.                      
STIHL JSTE SE UŽ SEZNÁMIT SE SOUSEDNÍMI STAROSTKAMI 
A STAROSTY? 
Většinu z nich už delší dobu znám. Jediná změna je, že se nyní 
častěji potkáváme v našich starostenských rolích.  Kromě indivi-
duálních setkání se vídáme například na jednání v rámci skupi-
ny zástupců městských částí „jednadvacítky“. Ve skupině řešíme 
především záležitosti přesahující jednotlivé městské části, které 
vyžadují spolupráci napříč celou Prahou 21. Aktuálně bylo na 
programu téma dopravy, zejména ve vztahu k přeložce komuni-
kace I/12, tedy obchvat Újezda. Takových aktivit je více a jako 
starosta se potkávám se svými kolegy většiny městských částí a 
obcí v blízkém okolí. 

ABYCHOM NEZŮSTÁVALI JEN VE VÝHLEDU NA ROK, DVA.    
JAK SE V DLOUHODOBĚJŠÍM HORIZONTU ÚJEZD PODLE             
VÁS PROMĚNÍ?
Z demografického hlediska už moc neporosteme. Staví se ně-
kolik menších bytových domů, volné pozemky pro rozsáhlejší 
výstavbu už ale nejsou. Takže myslím, že největší a zároveň nej-
očekávanější změnou bude stavba přeložky silnice I/12, která 
by měla přinést zklidnění dopravy. 
Logicky by na ni mělo navázat snížení nivelety hlavní silnice, 
podobně jako to udělaly Běchovice.  Až nebude centrum naší 
městské části protínat vytížená dopravní trasa z velké části ve-
doucí po vysokém náspu, Újezd bude zas o něco příjemnější 
místo k životu. 

TO UŽ JSOU ALE PLÁNY, KTERÉ SE ZA VAŠEHO SOUČASNÉHO 
MANDÁTU NESTIHNOU…
Dobrý starosta ale musí myslet dopředu. Popravdě nevím, jestli 
tou dobou budu na radnici. Co ale vím je, že mám před sebou 
tři roky jako starosta naší městské části. A když už jsem se do 
toho dal, chci to dělat pořádně a naplno. Záleží mi na tom, aby 
se nám v Újezdě dobře žilo i pracovalo. A neříkám to zdaleka 
jen jako starosta, ale také jako hrdý Újezďák. 
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ROZPOČET 
NA ROK 2024
Michal Hazdra, starosta

Dne 18. 12. 2023 zastupitelé schválili návrh rozpočtu naší měst-
ské části na rok 2024. Celkové příjmy jsou naplánovány ve výši 
118,2 mil. Kč a celkové výdaje ve výši 145,7 mil. Kč. Tradičně je 
rozpočet sestaven konzervativně, tedy uvádíme veškeré před-
pokládané výdaje, naopak příjmy jsou plánovány jen ty jisté. 
Předpokládáme, že v průběhu roku se podaří na některé inves-
tiční akce získat dotace či jiné financování, což bilanci rozpočtu 
zlepší. 

Již nyní je zřejmé, že na část výdajů je již dotace dokonce 
schválená. Významnou část předpokládaného schodku činí tzv. 
předfinancování, které znamená to, že prostředky získané v mi-
nulých letech budou použity v roce letošním.

Podívejme se detailněji na jednotlivé významné části rozpočtu.

Hlavní příjmovou položkou rozpočtu MČ Praha 21 je tzv. finanční 
vztah k městským částem z rozpočtu hl. m. Prahy, tedy prostřed-
ky z rozpočtu magistrátu. Pro rok 2024 došlo k jeho navýšení o 
9 % na 75 mil. Kč. Dalším významným zdrojem je příspěvek ze 
státního rozpočtu na částečnou úhradu výdajů spojených s výko-
nem státní správy ve výši 17 mil. Kč. K navýšení zdrojů dojde i 
vlivem parlamentem schváleného zvýšení daně z nemovitosti, a 
to o 5 mil. Kč na 13,5 mil. Kč. Dalším zdrojem příjmů jsou správní 
poplatky, další poplatky (např. ze psů, či za užívání veřejného 
prostranství) nebo příjmy z úroků z účtů MČ. Rozpočet počítá i s 
převodem ze zisku z minulých let z vedlejší hospodářské činnosti 
a bytového hospodářství ve výši 3 mil. Kč.

Plán rozpočtových výdajů vychází z rozpočtu roku 2023 s při-
hlédnutím ke skutečnému čerpání výdajů ke konci října 2023. 
Rozpočet zohledňuje požadavky správců jednotlivých kapitol a 
požadavky zřízených příspěvkových organizací. Při tvorbě roz-
počtu jsme se snažili většině požadavků vyhovět, v některých 
případech však byly korigovány. Kapitálové výdaje se celkově 
zvyšují o 8,2 mil. Kč, běžné výdaje rostou o 9,5 mil. Kč. U většiny 
kapitol jde jen o mírné změny, největší nárůst výdajů registruje-
me v kapitole Školství, mládež a sport, kde ale předpokládáme 
realizaci některých finančně náročnějších akcí, z nichž je největ-
ší přestavba bývalého služebního bytu na novou třídu v areálu 
MŠ Sedmikráska (4,5 mil. Kč), dále plánujeme opravu vodovod-
ního potrubí v MŠ Rohožník (1 mil. Kč) a opravu plotu v ZŠ Poles-
ná (2 mil. Kč) a například i realizaci tří jógapointů (očekávané 
náklady 1,6 mil. Kč) nebo opravu klimatizace v divadelním sále. 

Rádi bychom též zrekonstruovali některá sportoviště (pumptrack, 
workout u Blatovského rybníka). 

V letošním roce počítáme i s 1 mil. Kč navíc na rekonstrukce 
chodníků, zejména kolem hlavní ulice. O 1 mil. Kč byl navýšen 
participativní rozpočet, o 200 tis. Kč pak i programové dotace 
na podporu aktivit místních spolků a sportovních klubů. Součas-
ně budou dokončovány rozpracované investiční akce z minu-
lého roku, například rekonstrukce venkovních sportovišť u ZŠ. 
Náš rozpočet neumožňuje financovat větší investiční akce, pro-
to budeme žádat o dotace na jejich realizaci. Detailní přehled 
jednotlivých kapitol rozpočtu je k dispozici na webu městské 
části, případné dotazy k jednotlivým položkám rozpočtu jsme 
připraveni odpovědět.

PŘÍJMY (v milionech Kč)

VÝDAJE (v milionech Kč)

OSTATNÍ PŘÍJMY

DAŇOVÉ PŘÍJMY

PŘÍSPĚVEK ZE STÁTNÍHO
ROZPOČTU

TRANSFER OD MHMP

ZDRAVOTNICTVÍ A SOCIÁLNÍ 
PÉČE
KULTURA A CESTOVNÍ RUCH

BEZPEČNOST

MĚSTSKÁ INFRASTRUKTURA

DOPRAVA *

HOSPODÁŘSTVÍ **

ŠKOLSTVÍ, MLÁDEŽ 
A SPORT ***
VNITŘNÍ SPRÁVA

POKLADNÍ SPRÁVA

*

**

***
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NOVINKY
Z MÍSTNÍ KNIHOVNY
• VLASTIMIL VONDRUŠKA – LUCEMBURSKÁ EPOPEJ II.
• HALINA PAWLOWSKÁ – RANDE
• FILIP ROŽEK – GUMP: JSME DVOJKA
• RADKA DENEMARKOVÁ – ČOKOLÁDOVÁ KREV
• TÁŇA VASILKOVÁ – OLÍVIE
• KATARÍNA GILLEROVÁ – VÝJIMEČNÁ
• LIANE MORIARTY – JABLKA ZE STROMU NEPADAJÍ
• NICHOLAS SPARKS – ZEMĚ
• CAMILLA LÄCKBERG – KULT
• ALEX AHNDORIL – AŽ NAJDU KLÍČ
• ROBERT BRYNDZA – TÍŽIVÉ TICHO
• JOSEF KLÍMA – ČESKÉ PODSVĚTÍ JOSEFA KLÍMY
• TOMÁŠ ETZLER – NOVINÁŘEM V ČÍNĚ 2.
• JOSEF MARŠÁLEK – BUCHTY PO RÁNU

PRO DOSPĚLÉ PRO DĚTI
• PETRA SOUKUPOVÁ – DIVNÉ DĚTI A SMUTNÁ KOČKA
• HENNING MANKELL – KOCOUREK, KTERÝ MĚL           

RÁD DÉŠŤ
• VALENTINA PAJALUNGA – JÓGA NA DOBROU NOC
• ROMANA SUCHÁ – LÉČIVÉ POHÁDKY PRO DĚTSKOU 

DUŠI
• LAURA WILDER – MALÝ DŮM VE VELKÉM LESE
• PETR BROŽ – VESMÍRNÍČEK, ANEB, USÍNÁME                 

S VĚDOU
• JEFF KINNEY – DENÍK MALÉHO POSEROUTKY 18.
• LENKA JACHANOVÁ – TOYEN: ILUSTROVANÁ              

BIOGRAFIE
• IVANA PEROUTKOVÁ – ISABELA A BÍLÉ MRAKY,            

ISABELA A ŽLUTÉ ÚTESY

LOUSKÁČEK
PROZÁŘIL
ADVENT
Blahoslav Hruška

K adventu a Vánocům neodmyslitelně patří řada hudebních, 
filmových a divadelních kusů. Pokud jde o balet, je tím nejhra-
nějším a nejoblíbenějším určitě Louskáček. Snový příběh, který 
se odehrává o Štědrém večeru, původně sepsal německý spi-
sovatel E. T. A. Hoffmann, známější je ale právě verze baletní            
s hudbou Pjotra Iljiče Čajkovského, kterou v roce 1892 v Petro-
hradě premiéroval slavný choreograf Marius Petipa. 

Od té doby byl Louskáček proveden ve stovkách různých úprav, 
včetně té, kterou si se svými svěřenci připravila Daniela Poková, 
šéfka újezdské baletní školy Arabeska. „Verzi jsem přizpůsobila 
daným podmínkám a schopnostem dětí, ale známé choreogra-
fické variace a krokové vazby jsem zachovala,“ říká ke svému 
pojetí Daniela Poková. 

Jisté je, že Kulturní dům Ládví zažil 12. prosince mimořádné 
představení, v němž jako tradičně dostali prostor všichni: od 
těch úplně nejmenších až po jejich starší spolužáky. Byl z toho 
balet krásný a dojemný zároveň. Ostatně Vánoce by měly být 
taky takové. 

DOPRAVA *

HOSPODÁŘSTVÍ **

ŠKOLSTVÍ, MLÁDEŽ 
A SPORT ***
VNITŘNÍ SPRÁVA
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DIVOKÁ DŽUNGLE
V MUZEU
Eva Danielová

Věděli jste, že máme v Újezdě džungli? Jedinečnou, originální, 
se svítícíma očima predátorů, prostě újezdskou. Po první ná-
vštěvě kameramana Petra Coubala z české neziskové organi-
zace Justice for Nature, původně Prales dětem, letos v květnu 
byla dohodnuta výstava s jeho přednáškou v Újezdském muzeu.     
Výsledkem je bienále výtvarných prací dvou mateřských škol     
a žáků naší školy a fotopast pro Sumatru (právě díky jedné z fo-
topastí na Kostarice se podařil unikátní záběr černého pantera, 
který převzalo několik televizních stanic celého světa).

Pan Coubal už viděl mnoho divokých zákoutí přírody, ale z té 
naší byl překvapený. Různě zvolenou výtvarnou technikou, 3D 
modely a recyklovaným materiálem je zaplněn prostor muzea 
do posledního místa. Návštěvníky vernisáže, kteří byli po vstupu 
do muzea překvapeni dětskými výtvory, nejprve přivítaly děti ze 
4. A s paní učitelkou D. Janoušovou a zazpívané písničky Grón-
ská zem a Kdyby prase mělo křídla se k tématu opravdu hodily. 
Poté pan Coubal komentoval více jak hodinu několik filmů o 
práci organizace na Slovensku, Kostarice, Ugandě, Nepálu a 
Indonésii a odpovídal na dotazy. Byl velice potěšen, že do mu-
zea dorazili i chlapci, které svou dopolední přednáškou zaujal 
ve škole.

Kdo chtěl, mohl si zamluvit (a ještě do konce února může) někte-
rý z dětských obrázků, vybrat si fotografii od pana kameramana 
a přispět dobrovolným příspěvkem do kasičky. 

Překvapivou zprávou je, že se na vernisáži podařilo vybrat část-
ku na fotopast 5 000 Kč, odeslat je na transparentní účet a       
30. ledna pan Coubal tu naši z Újezda odveze na Sumatru, kam 
odjíždí s dobrovolníky restartovat projekt Blue Life (poslední dvě 
místa pro dobrovolníky jsou volná, v případě zájmu ho lze kon-
taktovat na emailu petr@pralesdetem.cz). O nové zážitky se      
s našimi žáky opět podělí v dubnu a květnu. 

Třeba se najde mezi dětmi další Jan Suchý, kterého školní před-
nášky o záchraně pralesa a pytláckých hlídkách zaujaly natolik, 
že se od šestnácti let zacvičoval jako dobrovolník v Indonésii, 
dnes je stálým členem týmu a pomáhá s monitorováním vlků v 
Čechách a medvědů na Slovensku. Vidět ho můžete na iVysílání 
ČT v dokumentu Srdce vlka (2023), práci členů organizace pak 
na YouTube v hodinovém dokumentu Rangers 2019 (Oko Země 
na světovémý kongresu v Nepálu, NP Bardia) a dalších filmech 
např. Oko Tygra, Oko Medvěda, Oko oceánu, Green Patrol Slo-
vensko, Eye of Jaguar Costa Rica.

Poděkování za nádhernou výstavu patří paním učitelkám a dě-
tem z 1. MŠ Čentická, MŠ Sluníčko, běchovické družiny a žákům 
Masarykovy ZŠ ze tříd: 2. D, 4. A, 4. B, 4. E, 5. B, 5. C, 5. D, 5. E, 
2. MA, části 6.-8. tříd a kroužku Malíři. V případě zájmu můžete 
vstoupit do újezdské divoké přírody každou středu od 13 do 17 
hodin, výstava potrvá do 6. 3. 2024.
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KULATÁ VÝROČÍ
ÚJEZDA
Kalendárium k zajímavým výročím nebo událostem, které 
se odehrály v Újezdě či blízkém okolí a jejich společným 
jmenovatelem v letošním roce (2024) je čtyřka na konci 
letopočtu.

Marie Tomaidesová

•1374 / 650 let: V tomto roce byl za plebána újezdského 
kostela potvrzen kněz Hanko z Libochovic.
•1384 / 640 let: Újezdský kostel odvádí do Prahy desátek,  
14 grošů.
•1614 / 410 let: Umírá tehdejší majitel Újezda, Albrecht 
Václav Smiřický.
•1624 / 400 let: Do farního okrsku Uhříněves, kam patřil i 
Újezd, byl dosazen nový katolický farář, Matyáš Novatius.
•1654 / 370 let: V berní rule z tohoto roku je Újezd uveden  
již jako pustá obec.
•1684 / 340 let: Majitelem zdejších panství se stává Jan 
Adam Ondřej z Lichtenštejna.
•1764 / 260 let: Nařízení Marie Terezie Savojské, že vesni-
čané neznající němčinu, mohou se na ni obraceti se suplikami 
napsanými v češtině. V tomto roce je také provedeno I. vojen-
ské mapování zvané josefské. 

•1774 / 250 let: Byla dostavěna Vídeňská silnice, procháze-
jící Újezdem. 6. prosince, vydává Marie Terezie „Všeobecný 
školní řád“, který zavádí povinnou školní docházku pro děti od 
6 do 12 let.
•1784 / 240 let: Z nařízení císaře Josefa II. je zrušen zderaz-
ský klášter křížovníků. V gruntovní knize nově založené vesnice 
Újezd je uvedeno deset jmen nových obyvatel, včetně čísel 
domů (3-12), č. 13 měla fara. 
•1804 / 220 let: Dekretem Nejvyšší dvorní kanceláře je po-
voleno přeložení farní lokálie z Újezda do Koloděj a újezdský 
kostel je pro špatný stav zbořen.
•1824 / 200 let: Zahájeno vyměřování pro nový stabilní 
katastr.

•1844 / 180 let: Kvůli stavbě železniční trati byly ve Vidrholci 
zrušeny rybníky Žák a Slavětický.

•1864 / 160 let: Vychází „Zemský zákon obecní pro Če-
chy“, na jehož základě tvoří Koloděje, Újezd a Blatov poli-
tickou obec, patřící pod soudní okres říčanský a hejtmanství           
českobrodské.
•1874 / 150 let: V kolodějském kostele jsou vysvěceny nové 
varhany za 540 zlatých. V parku na Blatově postavili manželé 
Jeřábkovi křížek jako poděkování za uzdravení dcery.
•1904 / 120 let: V Běchovicích je otevřena samostatná 
dvoutřídní škola.
•1924 / 100 let: Byly zahájeny práce na stavbě obecní vodní 
nádrže (dnes chovný rybník na Staroújezdské). 2. července je 
pod názvem „SK Újezd nad lesy“ založen sportovní klub. Úřad 
začal používat razítko se symbolem tří smrčků.
•1934 / 90 let: Byl položen základní kámen ke stavbě školní 
budovy a při úpravě budoucího školního hřiště byl nalezen 
vzácný kamenný sekeromlat údajně z období nordické kultury 
(3800-3400 př. Kr.).
•1944 / 80 let: Do budovy obecné školy se nastěhovalo 
německé vojsko.
•1954 / 70 let: Sloučení tří újezdských knihoven, kronikářka  
R. Pultarová začíná psát II. díl obecní kroniky.
•1974 / 50 let: Újezd nad Lesy je přičleněn spolu s Běcho-
vicemi, Klánovicemi a Koloději k hlavnímu městu a stává se 
součástí Prahy 9.
•1994 / 30 let: Končí provoz újezdského kina.

•2004 / 20 let: Je založeno Újezdské muzeum.
•2014 / 10 let: Je otevřena nová cyklostezka v Čentické ulici.
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BLATOVSKÝ MILNÍK
Jan Psota

Místní část Blatov nebyla založena na úplné pustině. Od nepa-
měti území protínala obchodní stezka, popisovaná roku 1349 
jako „via publica, que ducit de Praga versus Brodam“ – veřejná 
cesta vedoucí z Prahy do Brodu. Protínala nechvalně proslulý 
les Fidrholec. V novověku došlo k napřímení a úpravě sjízdnosti 
komunikace, která byla využívána jako zemská Vídeňská silnice, 
jíž dnes z velké části kopíruje silnice I/12 v podobě Starokolínské 
a Novosibřinské ulice na území městské části.

Po dokončení roku 1752 byla silnice vedoucí z Prahy do hlavního 
města Vídně osazena zemskými silničními označníky (milníky) 
a jeden z takových stával i na Blatově poblíž dnešní kamenné 
zvoničky. Představte si dnešní „blatovskou náves“ bez křížku, 
zvoničky, památníku padlých a odmyslete veškeré keře a stro-
my. Když se vrchnost se sídlem v Uhříněvsi na svých „slatinných“ 
pozemcích u jihozápadního okraje Fidrholce rozhodla založit 
novou vesnici, vyrostlo prvních 7 domů pod silnicí s milníkem.

Dokladem je plán 1. vojenského mapování z let 1764–1768, kde 
můžeme v poloze popsané místním názvem „Na Blatie“ vypozo-
rovat několik prvních červeně zbarvených domků nově založené 
vsi Blatov. Mezi domky vojenský topograf zakreslil černou mapo-
vou značku. Objekt se podobá křížku, ale křížek to nikdy nebyl. 
Ve skutečnosti značku tvoří svislá čárka s obdélnou tabulkou.
Jednalo se o milník č. 4. Pro jízdní a pěší cestující označoval 
vzdálenost od pražské Horské brány, která stávala v Praze 1      
v Opletalově ulici 987/51 pod dnešním Hlavním nádraží u sever-
ního cípu Vrchlického sadů. 

Blatovský milník sám o sobě označoval vzdálenost 8 000 dolno-
rakouských sáhů od brány, což se rovnalo přesně 2 vídeňským 
mílím [15,17184 km]. Každý milník byl od předchozího i násle-
dujícího vzdálen 2 000 dolnorakouských sáhů, čili půl vídeňské 
míle. 

Nejbližší jeho soused se nacházel pod jižním břehem Počer-
nického rybníka. Stával na západním okraji Běchovic poblíž 
dnešního vjezdu do areálu prodejny jihokorejských automobilů 
č. ev. 42 a pod č. 3 označoval vzdálenost 6 000 vídeňských 
sáhů čili   1 ½ vídeňské míle [11,37888 km]. Nejbližší milník na 
opačné straně se nacházel v poloze Na Kostelíku naproti knížecí 
myslivně čp. 37 u Škvorecké obory zvané „Sau garthen – Kančí 
obora“. Stával poblíž dnešní retranslační věže v Klánovickém 
lese  a pod č. 5 označoval vzdálenost 10 000 vídeňských sáhů 
čili 2 ½ vídeňské míle [18,9648 km].

Sice nevíme, jak vypadal původní blatovský milník osazený        
v polovině 18. století. Známe však podobu jeho nástupce z           
1. poloviny 19. století, kdy proběhla další stavební úprava. Zem-
ská silnice byla totiž podle plánů praktikanta Františka Měchury 
z roku 1826 pod vedením silničního komisaře Josefa Šebesty v 
úseku Blatov – Úvaly definitivně napřímena a po jejím dokonče-
ní byla znovu přeměřena a osazena novými silničními označníky.
Jeden z takových milníků (ne-li poslední) se dochoval podél 
silnice I/12 na katastru obce Třebovle západně od samoty           
Kubšovka v okrese Kolín. Na čtvercové základně kónický hrano-
lový sloup ukončený stříškou. Pod vrcholem se nachází vpadlé 
obdélné pole, kde byla zasazena tabulka s informací o vzdá-
lenosti. Tento míval č. 10 a označoval 20 000 dolnorakouských 
sáhů [37,9296 km] čili 5 mil od města Prahy. Kam se poděl bla-
tovský milník? Vzal nejspíš za své po zániku Rakouska-Uherska.
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Z ÚJEZDA
DO AMERIKY
ZA GOLFOVÝM
SNEM
Talentovaná golfistka z Újezda působící v extraligovém 
týmu s velkou pravděpodobností naváže na svou úspěšnou 
kariéru i na americké půdě. Jaké to je přihlásit se na pres-
tižní golfovou univerzitu v zahraničí, co tento sport obnáší 
a v čem je oproti ostatním jiný? To nám v rozhovoru pro ÚZ 
poví teprve osmnáctiletá Nela Trávníčková.

Martin Lisičan, Roman Kudrna

NA SVĚTĚ EXISTUJE NESPOČET SPORTŮ. PROČ PRÁVĚ GOLF?
Ke golfu mě přivedl můj táta, když mi bylo 6-7 let. On sám dříve 
hrál, tak mě na hřiště bral často s sebou. Rodiče mi pak řekli, 
že bych tomu mohla dát šanci a zkusit golf závodně. Proto jsme 
se tehdy s mým nejbližším kamarádem začali motivovat, jezdit 
na turnaje a oba jsme v tom nakonec našli kariéru. Teď hraji za 
Černý Most v ženské extralize.

JAKÉ JSOU V GOLFU VAŠE CÍLE? 
Měla jsem dlouhodobě stanovený cíl – dosáhnout na hřišti 
profesionálních výsledků a dostat šanci ucházet se o přijetí do 
amerického golfového klubu. Momentálně se cíl začíná postup-
ně přibližovat, právě si procházím procesem, který by mi mohl 
umožnit vstup už letos.

JISTĚ TO NENÍ NIC JEDNODUCHÉHO.
Není. V Americe obvykle příprava začíná přibližně rok a půl 
až dva před tím, než se na vysokou školu plánujete přihlásit. 
Rozesíláte e-maily univerzitním trenérům golfových týmů. Každá 
divize má svou úroveň, mým cílem je samozřejmě ta nejvyšší. 
Celkově je důležitý osobní zájem hráče a často je třeba napsat 
několik e-mailů, protože jich trenéři za den obdrží velké množ-
ství. Hráč se v nich musí sebejistě prezentovat a prokázat, čím 
může do týmu přinést něco speciálního, říká se tomu „missing 
piece“. Osobně jsem se zapsala na deset univerzit, osm z nich 
mi hned odpovědělo. Následně jsem měla i oficiální návštěvy, 
kde jsem se měla možnost setkat se s místním zázemím a trené-
ry. Momentálně čekám na rozhodnutí fakulty.

HRAJETE V EXTRALIZE, TEDY V NEJVYŠŠÍ LIZE U NÁS.                   
JAK NÁROČNÁ JE PŘÍPRAVA?
Budu dost upřímná v tom, jak to máme nastavené v našem 
klubu. Máme smlouvu, která nám ukládá trénovat 20 hodin 
týdně. Hodiny se snažím dodržovat, ale se školním zatížením 
je to náročné. Trénink kromě golfu zahrnuje i fitness přípravu                   
a fyzioterapii. Vedle toho mám ještě další aktivity, jako je ná-
vštěva posilovny a protahování. Zimní příprava je obtížnější kvů-
li špatnému počasí, ale i tak se snažím hodiny dodržovat. 

Koneckonců chci z každého tréninku odcházet s pocitem,             
že jsem se opravdu zlepšila, nikoli abych splnila povinnost. 

V ÚJEZDĚ JE ZNÁMÝ PŘEDEVŠÍM FOTBAL A TAEKWONDO. 
MOHLA BYSTE NAŠIM ČTENÁŘŮM PŘIBLÍŽIT, V ČEM JE GOLF 
JINÝ?
Často slýchám názor, že golf hrají staří lidé a dokonce, že nepa-
tří mezi sporty. S tím nesouhlasím, už jenom z toho důvodu, ja-
kým způsobem je golf náročný mentálně. Golf je hra o psychice, 
člověk musí být vnitřně vyrovnaný, a hlavně si věřit.  Hra vyža-
duje hodně nervů, troufám si tvrdit, že nervozita hraje důležitější 
roli než samotná technika. Pokud hráč není mentálně silný, tak 
to často daleko nedotáhne a je úplně jedno, kolik má natréno-
váno. Právě proto má spousta hráčů svého mentálního trenéra. 
Na soutěžní úrovni je ovšem třeba dbát i na fyzickou kondici.

NAŠE POSLEDNÍ OTÁZKA: POVÍŠ NÁM O SVÉM NEJVĚTŠÍM 
DOSAVADNÍM ÚSPĚCHU?
Jeden z mých nejvýraznějších momentů se odehrál během účas-
ti v extralize. V roce 2022 jsme s naším ženským týmem dosáhly 
neuvěřitelného úspěchu a skončily na třetím místě. Pro nás to 
bylo milé překvapení, jelikož jsme byly považovány za outside-
ry. V zápase proti favoritkám z Karlových Varů jsme dokázaly, 
že naše schopnosti a týmová harmonie jsou mnohem silnější.      
Pro mě osobně bylo neuvěřitelné, když jsme je dokázaly po-
razit a já si odvezla svou první federální medaili. Byla to pro 
nás nejen sportovní výzva, ale také skvělý příklad toho, jak je 
pro úspěch klíčový týmový duch. Individuálně jsem také dosáhla 
několika klubových titulů a letos jsem vyhrála jedno mezinárod-
ní utkání – rakouskou juniorku ve své kategorii. Celkově jsem 
dlouhodobě umístěná jako 11. nejlepší dorostenka v národním 
žebříčku. Na tyto úspěchy jsem pyšná.

NELA TRÁVNÍČKOVÁ (18)  

Studuje poslední ročník gymnázia PORG. V golfu soutěží za domovský 

Golf Resort Black Bridge v kategorii U18. Bronzová v Extralize ČR 
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DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
Mgr. Lucie Doležalová 
(ÚJEZD ŽIJE)
Milí újezdští sousedé blízcí i vzdá-
lenější, dovolte mi popřát vám do 
nového roku především zdraví, po-
cit osobní spokojenosti a co nej-
víc krásných zážitků. Chtěla bych 
popřát i naší městské části, aby 
vzkvétala k radosti nás všech, co 
v ní žijeme. Snad se v tomto roce 
dočkáme opravy aspoň těch ulic, 
pro něž je hotový projekt (v přípa-
dě Hulické již několik let). Kéž by 
se rozjela rekonstrukce polikliniky 
Rohožník a podařilo se smyslupl-
ně využít budovu Ideal Luxu, která 
roky leží ladem. 

Kéž by se městské části dařilo 
chránit veřejný zájem občanů proti 
developerským cílům, ať už jde o 
nadměrné zahušťování zástavby 
nebo zastavování velkých území 
bez zachování průchodů pro pěší. 
Kéž včas vznikne kvalitní koncepce 
rozvoje obce po dostavbě obchva-
tu, abychom z něj opravdu těžili. 

Kéž se podaří zachovat zdejší slu-
žebnu Policie ČR. Kéž by se lepším 
seřízením semaforů přispělo k vět-
ší plynulosti dopravy a ubyl stres, 
zda se stihne vlak. Škole i školkám 
přeji, aby v nich bylo dobře jak dě-
tem, tak i pedagogům a ostatním 
dospělým. Novému vedení v čele s 
panem starostou Michalem Hazd-
rou přeji, aby se jim dařilo posou-
vat Újezd viditelně vpřed a těším 
se na spolupráci. Dobrý nový rok 
2024 vám všem!

Ing. Richard Koza (ODS a 
TOP 09 - SPOLEČNĚ PRO 
ÚJEZD)
Chci tímto poděkovat členům do-
pravní komise, která působí při 
našem úřadu. Jako radní, který má 
nově v kompetencí dopravu, se s 
nimi pracovně setkávám a jsou to 
lidé se skutečným zájmem, kteří o 
věci nejen hovoří, ale především 
konají. Ve svém volnu pracují na zá-
ležitostech, které se musí v oblasti 
dopravy u nás v Újezdě vyřešit - a 
že jich není málo!  Sami bez náro-
ku na kompenzaci provádějí napří-
klad měření a výzkumy i následné 

odborné zpracování získaných dat. 
Je pro Újezd opravdu výhodou, že 
mnozí disponují s ohledem na své 
profese i zájmy cennými vědomost-
mi. Nemusíme složitě shánět od-
bornou podporu „zvenčí“, všechno 
se urychlí a my získáme pro další 
rozhodování výsledky a data s vy-
sokou výpovědní hodnotu.  Takže 
pánové - Ing. Martin Kňákal, Jiří 
Hardt, Mgr. Milan Balahura, Tomáš 
Kučera, Ing. Vít Pěkný Ph.D., Zde-
něk Růžička, Ing. Vladimír Vlachov-
ský, Ing. Jan Veselý - díky! 

Ing. Alena Motejlová (ODS 
a TOP 09 - SPOLEČNĚ PRO 
ÚJEZD)
Vážení a milí sousedé, dovolte mi, 
abych Vám touto cestou popřála 
hodně zdraví a štěstí v novém roce. 
Ráda bych zhodnotila uplynulý rok 
2023. Jak někteří z vás jistě víte 
zhruba 2x do měsíce se pravidelně 
setkáváme na Klubovně seniorů v 
Levelu. 

Máme zde také Klubovnu aktivních 
seniorů, která pořádá zájezdy hra-
dech a zámcích procházky po Pra-
ze a jejich významných místech a 
jiné. Svaz postižených civilizačními 
chorobami v Újezdě pořádá cviče-
ní, návštěvy divadel, zájezdy po za-
jímavých koutech České republiky 
a další. 

Ráda bych upozornila na náš velký 
úspěch. Podařilo se nám získat za 
dotace EU elektromobil, který od-
povídá požadavkům moderní doby 
a je přímo určený pro potřeby naší 
pečovatelské služby.  Přihlásili jsme 
se k programu na podporu pěs-
tounské péče „Láska se nedělí. 
Láska se násobí“, který má přinést 
zejména osvětu a podpořit někte-
ré rodiny v rozhodnutí stát se pěs-
touny. My, jako městská část, tuto 
kampaň hl. m. Prahy podporujeme 
a doufáme, že její cíle budou na-
plněny.

Závěrem bych se ráda zmínila o 
zdravotním středisku Rohožník. V 
současné době se zpracovává zá-
měr řešení rekonstrukce stávajícího 
střediska, které přestává vyhovo-
vat, a to jak potřebám lékařů, tak 

i potřebám občanů. Chceme, aby 
nově rekonstruované zdravotní stře-
disko poskytovalo potřebný kom-
fort jak pro lékaře a zdravotnický 
personál, tak pro pacienty. Do pro-
cesu přípravy vstupujeme aktivně, 
zpracovává se záměr, se kterým 
bude třeba seznámit magistrát hl. 
m. Prahy s získat tak jeho podpo-
ru, zejména finanční. Věříme, že se 
nám to podaří.

RNDr. Pavel Roušar      
(Otevřený Újezd)
Minule jsem psal, co za posled-
ních 5 let udělala naše radnice s 
rekonstrukcí zdravotního střediska 
na Rohožníku (z mého pohledu nic) 
a jak je to s letitým úkolem zpraco-
vat novou dopravní studii. A ejhle, 
dopravní studie je a máme jí příští 
týden schválit.

Jenže schvalujeme dokument, ke 
kterému nebylo žádné veřejné pro-
jednání, připomínkování nejen ze 
strany veřejnosti ani zastupitelů. 
Dokument, který obsáhle říká, jak 
původní dopravní generel nebyl 
projednán a jak jsou jednosměr-
ky hrozné, nicméně samotné jed-
nosměrky řeší okrajově. Zastavím 
se u prvního dílčího cíle – vypra-
covat studii kruhového objezdu na 
hlavní u Levelu.

Před 10 lety při mém starostování 
jsme usilovali o vytvoření samostat-
ných odbočovacích pruhů a necha-
li zpracovat studii včetně snížení 
nivelety této nebezpečné křižovat-
ky. Ta naše práce prý byla ale za-
stavena z důvodu majetkoprávních 
vztahů. Sám jsem zpracovával se-
znam prioritních pozemků, které je 
nutné majetkově řešit. Byl tam i ten 
pod křižovatkou! Celé jedno voleb-
ní období se věnujeme studii, kte-
rá nám ve své podstatě říká, aby-
chom pokračovali tam, kde jsme 
před deseti lety skončili.

Je na čase přemýšlet o způsobech, 
jak zajistit, aby veřejnost měla mož-
nost vyjádřit své názory na klíčová 
rozhodnutí týkající se našeho měs-
ta. Transparentnost a spolupráce 
jsou nezbytné pro efektivní správu. 
To ilustruje problém nových lidí v 
politice, kteří odmítají předchozí 
práci, a přitom nedosáhnou vý-
raznějších výsledků. Věřím, že spo-
lečně můžeme dosáhnout lepších 
výsledků.
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Kuchyňské zbytky nepatří do koše,  
ale do hnědé popelnice  
s oranžovým víkem

bioodpad.praha.eu

Nedělejte  
z toho 
guláš 

KONTEJNERY
NA VELKOOBJEMOVÝ
ODPAD

CÍRKVICKÁ/OCHOZSKÁ
HOLŠICKÁ/SUDĚJOVICKÁ
TOUŠICKÁ - U SPOŘITELNY 
ROHOŽNICKÁ - U PRODEJNY ALBERT

ČENOVICKÁ/PILOVSKÁ
LOMECKÁ/ZAŘÍČANSKÁ
VALDOVSKÁ/HRÁDKOVÁ
DRUHANICKÁ/STAROÚJEZDSKÁ Č. 4 - U HASIČ. STANICE

SOBOTA 27. LEDNA

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9.00 DO 13.00 HOD. 

SOBOTA 13. LEDNA

Na letošní rok nám z rozpočtu MHMP bylo přiděleno ještě více 
kontejneru na objemný odpad než loni, takže budou přistaveny ve 
všech schválených lokalitách častěji. Proto doufáme, že vám ušetří 
cesty do sběrného dvora.

STAROKOLÍNSKÁ - PARK BLATOV U KŘÍŽKU
ŽEHUŠICKÁ/MĚŠÍNSKÁ
DĚDICKÁ/RANSKÁ
ROHOŽNICKÁ - U PRODEJNY ALBERT

SOBOTA 10. ÚNORA

SBĚRNÝ DVŮR
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA BĚCHOVICE
PODNIKATELSKÁ UL. /U PRVNÍHO VJEZDU DO AREÁ-
LU/
PRAHA 9 – BĚCHOVICE, 
TEL: 602 202 191  

ZIMNÍ PROVOZNÍ DOBA: 
PO – PÁ 8:30 – 17:00 HOD          
SO 8:30 – 15:00 HOD

ZDARMA: 

OBJEMNÝ ODPAD (NÁBYTEK, ZAŘÍZENÍ DOMÁC-
NOSTI ATD.), ELEKTROŠROT (PRAČKY, TELEVIZE, 
RÁDIA, SPORÁKY, POČÍTAČE, VIDEA ATD.), 
KOVOVÝ ODPAD, DŘEVĚNÝ ODPAD, ODPAD Z 
ÚDRŽBY ZELENĚ, STAVEBNÍ ODPAD Z BYTOVÝCH 
ÚPRAV V MNOŽSTVÍ DO 1 M³/MĚSÍC ZDARMA), 
PAPÍR, SKLO, PLASTY A NEBEZPEČNÝ ODPAD 
VČETNĚ LEDNIC

IN
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ADVENT VE ŠKOLE
Michaela Škvorová, Eva Danielová, Tereza Hrubá,          
Jitka Krimlaková, Alena Hanzlíková

KOUZLA A BUBLINY
Na svátek svatého Mikuláše zavítal do naší školní družiny pan 
bublinář. Ve středu 6. prosince jsme jeho příjezd netrpělivě oče-
kávaly jak my, paní vychovatelky, tak hlavně děti. Pro téměř 
200 zájemců byla připravena dvě po sobě jdoucí představe-
ní. Začátek vystoupení byl ve znamení drobných kouzel a triků, 
většinou s humorným podtextem. Poté následovala bublinková 
show, v rámci níž jsme měli možnost vidět bublinovou krychli, 
věšteckou bublinovou kouli i paní vychovatelky zavřené do ob-
rovských bublin. Vystoupení nadchlo nejen děti, ale i dospělé 
a pevně věřím, že budeme moci v budoucnu uspořádat i další 
představení.

ODKUD SE BERE JÍDLO
První adventní den zkoumaly děti ze 4. E celé dopoledne jídlo. 
Zjišťovaly, odkud a jak se dostává na náš stůl, složení jídla, 
sestavovaly si svoje menu ve svých oblíbených restauracích, a 
také kolik korun za to vlastně zaplatí. Při práci na jednotlivých 
stanovištích mohly ochutnat různé druhy sýrů, čínský jasmínový 
čaj, ale také u dětí velmi oblíbené hranolky. Na závěr nechybě-
la soutěž Kahoot.

MIKULÁŠ A ČERTOVSKÝ TANEC
Na Mikuláše se všechny děti z 1.D, proměnily v čertíky a užily 
si čertovský den. Vyrobily si čertího kamaráda a splnily všechny 
pekelné úkoly. Za svoji snahu dostaly od Mikuláše bohatou na-
dílku. Jsem moc ráda, že mi ze třídy neubyl žádný čertík a nešel 
do pekla. Sluší se andělsky poděkovat všem 9. třídám, které se 
podílely na letošní mikulášské nadílce 1. stupně a zavítaly i do 
tříd vyšších. V 2. trojročí Montessori si čerti pod dohledem Miku-
láše a anděla, kteří povyprávěli o historii tohoto svátku a udíleli 
rady o pravidlech slušného chování a zatančili s dětmi na píseň 
Saxana. Tanec to byl opravdu čertovský – i ve třetím patře se 
totiž našlo několik tancechtivých čertic a čertíků.

VÝLET NA ZÁMEK
Ve středu 13. prosince se naše třídy, 2. D a 4. A, vydaly na spo-
lečný předvánoční výlet do státního zámku Veltrusy. Byla zde pro 
nás připravena speciální prohlídka zaměřená na vánoční zvyky 
rodiny Chotků, posledních majitelů tohoto panství. Sympatická 
paní průvodkyně nás provedla dobovou cukrárnou, pracovnou, 
ložnicí a dalšími prostory levého křídla zámku. Nejpěknější část 
je bohužel zpřístupněna pouze v letních měsících. Svou polohou 
nedaleko hlavního města zlákala tato stavba nemálo filmařů. 
Točily se zde pohádky – Malá mořská víla, O princezně na klí-
ček, Zakleté pírko a filmy jako Král Ubu, Učitel tance, Amadeus 
a mnoho dalších. Zámek byl vybudován na ostrově a přiléhá 
k němu rozsáhlý park, který doporučujeme navštívit v jarním či 
letním období.

ŠKOLNÍ KALENDÁŘ
Patnáctý školní kalendář je připraven. Dvanáct obrázků, jejichž 
autory jsou děti z 1. a 2. stupně naší školy, se může stát inspi-
rací k tvoření. Za grafickou spolupráci opět děkujeme Zdeňku 
Šidákovi z Tiskárny Betis a našim věrným odběratelům z MČ 
Praha 21 za zájem, který tolik potěšil děti ze 4. A při roznášce. 
Nový kalendář přibyde do galerie našich starostů a prostor v 
přístavbě v Čentické.
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KLUB MLADÉHO DIVÁKA 
ZAHÁJIL BALETEM
Eva Danielová

59. sezónu Klubu mladých diváků jsme v listopadu zahájili před-
stavením Pražského komorního baletu v Městské knihovně v 
Praze, které bylo pro dvacet dva členů KMD opravdovým zá-
žitkem. Pražský komorní balet založil v roce 1975 choreograf 
Pavel Šmok, který spojení hudby a tance pojal v té době zcela 
jinak. Na jeho tvorbu navazují jeho pokračovatelé. Tři jednotlivá 
vystoupení uváděla před začátkem každého z nich umělecká 
vedoucí PKB Linda Svidró.

Prvním byl venkovský dramatický příběh „Po zarostlém chodníč-
ku“ v choreografii Pavla Šmoka, na hudbu Leoše Janáčka, mi-
nimalistická scéna, tři postavy, šátek jako rekvizita znázorňující 
více věcí (prostěradlo, těhotenství, dítě, oprátku). Opravdu silný 
zážitek. Druhý balet „Mirabell“ v choreografii Atilly Egreháziho, 
na hudbu W. A. Mozarta je inspirovaný barokním zámkem a 
květinovými zahradami v Salcburku, důležitou roli zde hrají kos-
týmy spojující Mozartovu hudbu s minulostí, přítomností a bu-
doucností. Třetí balet „ Elixír“ choreografa Viktora Konvalinky na 
hudbu P. I. Čajkovského a amerických a francouzských autorů 
(narozených ve 20. století) se odehrává v baru na francouzském 
venkově. Napínavý vtipný příběh, jehož hlavními hrdiny jsou ma-
jitel baru, jeptišky, botanik a lidé s temnou minulostí, je kromě 
tance propojen mluveným slovem Jiřího Lábuse.

Po představení následovala beseda se sólistou Pražského ko-
morního baletu Alešem Krátkým, tanečníky Baletu Praha Junior, 
PKB a jejich uměleckými vedoucími. A co mladí kluboví diváci 
dozvěděli? Třeba to, že se někteří tanečníci věnují tanci od 4 let, 
baví je vytvářet společně představení a dělat živé umění, kde 
dochází ke konverzaci mezi jevištěm a hledištěm, a „zdravou 
drogou“ je potlesk diváků, pocit, který nelze popsat, ale musí 
se zažít. Studium na osmileté konzervatoři je fyzicky náročné, vy-
stupují i o víkendech podle dramaturgického plánu divadla. Ná-
ročná je pro ně při tanci práce s rekvizitou, která však obohatí 
celé představení. Občas se ale stane během představení něco 
neočekávaného a tanečník musí umět nedostatek zakrýt před 
diváky. Jsou to prý nervy, ale zároveň velká výzva. Dalším před-
stavením KMD bude „Jak jsem se ztratil aneb Malá vánoční po-
vídka“ podle Ludvíka Aškenázyho v Divadle v Dlouhé 9. ledna.

VÝJIMEČNÁ PLANETA ZEMĚ
Eva Danielová

Nemá ten film ještě druhý díl? Takový pěkný film o přírodě jsem 
už dlouho neviděla. To jsou jen dvě z reakcí na dokumentární 
film Earth: Den na zázračném planetě z produkce BBC Earth 
Films, který si děti z obou trojročí Montessori mohly vychutnat 
na velkém plátně v klánovické Besedě. Prvouka, přírodověda 
přírodopis, vlastivěda a zeměpis - propojení předmětů 1. až 6. 
ročníku v devadesáti pěti minutovém zážitku kouzelného tance 
Země a Slunce, životy zvířat, které se řídí střídáním dne a noci, 
zajímavosti o zvířatech, která Slunce potřebují nebo se před ním 
skrývají. Názorně díky kameře Paula Stewarta představeno, co 
se odehrává během dvaceti čtyř hodin v přírodě, vše umocněno 
hudbou Alexe Heffese, která ve vypjatých chvílích boje silnějšího 
se slabším nebo o přežití mláďat zvedala děti ze židlí. Nádher-
né záběry z Afriky, Galapág, Arktidy Severní Ameriky, Panamy, 
Antarktidy, Ekvádoru, jihozápadní Číny, Maďarska,  Nového Zé-
landu a Evropy zakončené jedinečnou polární září v protikladu 
s pohledem na osvětlená velkoměsta, jsou doprovázeny místy 
vtipným komentářem namluveným Ivanem Trojanem. 

Setkání s hlavními hrdiny, kterými jsou například statečná myš 
lamelozubá, majestátný leguán mořský, záhadný narval, své 
mládě zachraňující zebra pruhovaná, tančící medvědi, hluční a 
starostliví vorvani, po lásce toužící lenochod, v jídle vybíravé 
pandy, rodiče tučňáci, kořist lovící užovky galapágské, poletu-
jící silfa vlajková, lovící sova pálená, jeden den žijící jepice, 
ohrožení hulmani nebo ve smečkách lovící žralok lagunový, lze 
s čistím svědomím jen doporučit. Poslední dobou zapomínáme 
na spojení s přírodou, výjimečnost každého prožitého dne, zá-
zraky, které se dějí kolem nás. To vše si člověk uvědomí během 
sledování jednoho obyčejného dne na planetě Zemi.
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ADVENT 
V HAPPY SCHOOL
Eva Stejskalová

Advent a Vánoce patří k nejhezčím svátkům roku. Advent – doba 
přípravy na příchod Ježíška – trval tento rok tak krátce! Ale           
i tak jsme za tento čas zvládli dvě skvělé soutěže. První byla pro 
menší děti – soutěž o nejhezčí vánoční pohlednici. Dostali jsme 
spoustu krásných pohledů, na kterých si děti opravdu daly zále-
žet. Těžce bylo vybírat tři nejhezčí. Kdo by je chtěl vidět, najde 
je na naší nástěnce v ZŠ Polesná. Vítězové první kategorie jsou: 
Laura Schejbalová, Štěpán Smrkovský a Adriana Prosová. Starší 
studenti soutěžili v kategorii „Nejhezčí vánoční příběh“ psaný 
v angličtině. Mile nás překvapili hlavně mladší z této katego-
rie. Napsali nádherné příběhy, které pojali zajímavě i graficky. 
Zvláště Gabriela Pulkrábková a Barbora Šobrová. Na třetím 
místě se umístila Nela Janeba. Vítězové obou kategorií advent-
ní soutěže obdrželi jako sladkou odměnu čokoládové adventní 
kalendáře Happy School.

12. prosince jsme společně slavili Vánoce na naší vánoční besíd-
ce. Zazpívali jsme si anglické koledy. Každý rok se naučíme jed-
nu, takže páťáci – šesťáci už umí alespoň čtyři. Koledy nás baví. 
Zpíváme je na hodinách, ale i doma. Jednou z nich je koleda o 
dobrém králi Václavovi. Víte, jak se dostal náš kníže, „dobrý král 
Václav“ do anglické koledy? Václav I., kníže a světec, byl známý 
svou laskavostí a štědrostí k chudým a potřebným. Píseň „Good 
King Wenceslas“ líčí událost, kdy Václav a jeho sluha vyšli za 
sněžné noci druhý svátek vánoční, 26. prosince, pomáhat chu-
dým a potřebným. Toto bylo námětem pro anglického básníka 
Johna Masona Neale, který populární anglickou koledu vydal 
po prvé v roce 1853 v knize nazvané „Carols for Christmas Tide“ 
(Koledy pro vánoční čas). A my jsme prostřednictvím této koledy 
nádherně propojili anglický jazyk a českou historii.

V adventu jsme společně prožili krásné chvíle, plné jazyků, kre-
ativity a radosti. Těšíme se, že jsme mohli takto podpořit rozvoj 
jazykových dovedností našich dětí. Přejeme všem všechno dob-
ré v novém roce 2024, hlavně hodně zdraví, radosti a naděje! 
Závěrem bychom rádi poděkovali všem našim studentům za 
jejich velkou snahu a nadšení pro jazyky a vám, rodičům, za 
podporu a motivaci. Těšíme se na spolupráci v novém roce.

VE SLUNÍČKU 
JE POŘÁD ŽIVO
Jana Žížalová

MŠ Sluníčko navštívilo od začátku školního roku divadlo Harmo-
nika se svým představením Jak si Franta vzal princeznu, diva-
dlo Koloběžka se svou Houbařskou pohádkou, divadlo VeTři se 
svým preventivním programem Doktor Prevence a neposedná 
Míša. Dále pak proběhl preventivní program První pomoci a ca-
nisterapie a také Malá technická univerzita a dřevíčková dílna. 
Děti stačily obdivovat vojenskou techniku, která byla k vidění na 
farní louce a také si užily spoustu zábavy na Halloween. Rádi 
bychom poděkovali „pohádkovému dědečkovi“ panu Josefu Vo-
dičkovi, který nám pravidelně chodí předčítat pohádky a na 
kterého se děti vždy moc těší.

Pořádaly jsme společné odpoledne s rodiči na téma Jablkohra-
ní, výroba lampionů se strašidelnou stezkou a vánoční dílničky. 
Také jsme se zúčastnili výstavy újezdských zahrádkářů na téma 
Kvetoucí zahrada a výtvarné výstavy v újezdském muzeu s té-
matem Divoká příroda a projektů Ukliďmě Česko, Týden venku       
a sportovně-charitativního happeningu TERIBEAR.

V adventním čase jsme společně vyrazily i do muzea čertů         
v Úštěku, kde se v Pikartské věži i sousedním gotickém sklepení 
nachází opravdový domov českých čertů. Protože máme samé 
hodné děti, tak se čertů nemusely vůbec bát. Také jsme vyrazily 
do divadla v Horních Počernicích, kde si v přestavení Vánoční 
diamant všichni společně zazpívali vánoční koledy a moc už se 
těšili na příchod Ježíška. Všechny akce měly velký úspěch a tě-
šíme se, co nám přinese nový rok! Krásné a spokojené Vánoce, 
šťastný, zdravý a laskavý rok 2024! 
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DĚTI Z MŠ ROHOŽNÍK ZPÍVALY 
PŘED MAGISTRÁTEM
Irena Radová

Přišel prosinec, začal advent a venku dokonce začalo sněžit a 
mrznout. Ve školce na Rohožníku jsme se na advent moc těšili. 
Nejen proto, že se Vánoce tak nějak přiblížily, stromečky se ven-
ku rozsvítily, ve školce se rozezněly koledy, ale hlavně proto, že 
nás 1. 12. čekalo vystoupení v Praze. Magistrát hl. m. Prahy nás 
oslovil a požádal, abychom zahájili vánoční trhy na Mariánském 
náměstí. Oprášili jsme koledy, nacvičili vánoční básničky, přidali 
jsme taneček a hurá do Prahy. Vzali jsme s sebou kamaráda 
Martina Hucla, který je opravdový zpěvák s hlasem jako zvon. 
Martin s námi celé pásmo nacvičoval, dodával nám odvahu a 
podpořil nás na jevišti. Děkujeme, Martine! Ono to není až tak 
úplně jednoduché stát na jevišti a zpívat na velkém náměstí. 
Se zpěvem pomáhaly paní učitelky a přidaly se k nám i děti z 
Masarykovy základní školy, co k nám kdysi do školky chodily. 
Děkujeme, Adélko, Lenko, Danielko, Eliško, Rozárko, Věruško! 
Nadšení s námi sdíleli všichni, kteří se k našemu velkému výletu 
přidali a doprovodili nás až na Mariánské náměstí. Patří vám 
velký dík maminky, tatínkové, babičky a dědečkové. Bez vás by 
to bylo náročnější. 

ZPRÁVIČKY Z 1. MŠ
Jaroslava Špreňařová

Na podzim se toho v naší MŠ hodně událo. První větší akcí byla 
„Bramboriáda“, kde děti s rodiči plnili na naší zahradě úkoly 
a někteří rodiče dokonce přinesli i nějaké dobroty z brambor. 

Potom jsme navštívili výstavu ovoce a zeleniny u místních za-
hrádkářů, kam jsme přispěli našimi obrázky. Prohlédli jsme si 
také vojenskou techniku, která byla k vidění na farní louce.

Zapojili jsme se do celoročního projektu o šetření vody. Další 
projekt, který jsme zvládli, byl „Po stopách Plýtváka šatního.“ 
Také jsme se podpořili děti s lupénkou na takzvaný „Puntíkový 
den“. Také jsme přispěli obrázkem na výstavu na téma „Divoká 
příroda“. Zkoušeli jsme pouštět draky. Na naši zahrádku nás 
přišel navštívit sv. Martin se svými úkoly. Stihli jsme i výlet s čer-
tovskou tématikou „Když v pekle sněžilo“- na zámku v Roudnici 
nad Labem, kde jsme čertům pomáhali zapálit uhaslý čertov-
ský oheň. Proběhlo u nás vánoční focení. Předškoláci pokračují 
v Malé technické univerzitě. A před Vánocemi jsme ještě stihli 
dílničku s rodiči a zpívaní u stromečku. Za 1. MŠ přejeme všem 
šťastný a úspěšný rok 2023/2024.

Už jenom přesun dětí autobusem a metrem v dopoledních hodi-
nách byl s vámi mnohem bezpečnějším. V Praze na Mariánském 
náměstí jsme si nejprve prohlédli stromeček a nakoukli do stán-
ků na vánočním trhu. Po úvodních slovech zástupců magistrátu 
jsme začali se zpěvem. Už po prvních taktech písničky jsme 
zpívali jako profíci. Následovaly básničky, taneček, koledy a mu-
seli jsme dát i přídavek. Pak přišla poklona, potlesk, focení a 
radost, kterou jsme všem přinesli. Maminky tleskaly, tátové fotili, 
dědeček s babi i skoro tančili a všichni se usmívali a zpívali s 
námi. Bylo to úžasné, a to hlavně díky dětem, které nás všechny 
překvapily. Výlet jsme zakončili jak jinak než řízkem.  Advent je 
doba radostného očekávání, rozjímání, zklidnění, a to vše vám 
přejeme do nového roku 2024.
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ZAHRÁDKA 
V LEDNU
Blanka Exnerová

Úvodem ještě jednou přejí zahrádkáři všem členům, příznivcům 
a milovníkům přírody v roce 2024 hodně zdraví, štěstí a ze za-
hrádek jen radost. Leden je nejstudenější měsíc, nechává pří-
rodu spát, vládne pomocí sněhu a mrazu, však se k němu váže 
přísloví „Je-li leden nejostřejší, bude roček nejplodnější“ nebo 
„Na svatého Hygina (11. 1.) pravá zima začíná“. Bylo by prima, 
kdyby se přísloví vyplnilo.

LEDEN je přípravou na jarní měsíce. Při prohlídce zahrady a plá-
nování, kde co nasadíme, zjistíme, že některé stromy či keře mu-
síme vykácet, nečekejte na jaro, kdy se nakupí naléhavé práce 
a odstraňte je již v lednu za příznivého počasí. Uklidíte si zahra-
du a zbavíte se velkého množství choroboplodných zárodků a 
také škůdců. Leden a únor jsou vhodné měsíce pro silné zmlaze-
ní přestárlých jabloní a hrušní, pokud ještě plodí a odrůdy nám 
vyhovují. Zbylé listí na stromech i mumifikované plody otrháme 
a spálíme. Jsou totiž zdrojem spór moniliózy – hniloby plodů.  
U starších stromů odstraňte starou rozpukanou kůru – borku. 
Rozprostřete kolem stromu kusy látky, borka se nesmí dostat do 
půdy, musíme ji spálit. Při seškrabání postupujeme velmi jemně, 
nesmíme poškodit vrstvu kambia, která je pod kůrou.

U LÍSKOVÝCH KEŘŮ odstraníme veškeré mladé výhony vyrůsta-
jící ze země. Při vhodném počasí provedeme řez bobulovin (an-
grešt, rybíz), které velmi brzy pučí. Stejně tak, když jste nestačili 
zrýt, je možné vše dohnat, nevadí ani tenká vrstva zmrzlé půdy, 
kterou lze rýčem prorazit, nesmí ležet sníh. Podle zásobení půdy 
živinami můžete aplikovat fosforečná nebo draselná hnojiva.

UDĚLÁME „INVENTURU“ VŠECH SEMEN, co máme doma, pří-
padně zkusíme jejich klíčivost. Stačí na vlhkou vatu dát několik 
semen, za pár dní již vidíme, zda je můžeme na jaře použít 
pro výsev.  Pro pěstitele paprik je konec ledna správná doba, 
kdy je vyséváme do výsevního substrátu nebo perlitu – v tomto 
případě pečlivě dle instrukcí hnojíme.  Všeobecně by zahrádkář 
měl pěstovat pouze takové odrůdy, které mají krátkou vývojovou 
dobu. Využije dobře pěstební plochu a také brzká sklizeň je 
pobídkou pro další pěstování. Nepoužívejte semena sebraná z 
vykvetlých rostlin na zahradě, když je vysejete, ve většině nebu-
dou takové, jako původní rostliny. 

SILNÝ MRÁZ DOPROVÁZENÝ NEDOSTATKEM SNĚHU může na-
páchat velké škody na jahodách, pokud jste na podzim proved-
li slabou nastýlku, je nutné ji doplnit, nebo zakrýt třeba i smrko-
vým chvojím, týká se hlavně nových výsadeb. Když nemrzne a je 
sucho, můžeme rozhodit po trávníku kompost a vrstvu asi 2 cm 
upravit dřevěnými hráběmi. 

Přezimující muškáty a fuchsie ve sklepě očistíme od zvadlých 
listů dříve, než začnou zahnívat a hniloba zničí celou rostlinu. 
Zaléváme opravdu až když je substrát na povrchu suchý. Zásad-
ně nevyvážíme sníh z cest ven, ale na zahradu, prašan je velmi 
dobrá pokrývka proti zmrznutí stále zelených a nízkých rostlin, 
navezením okolo stromů a keřů zajistíme dlouhodobější půdní 
vláhu. O veškerých našich akcích budete informováni ve vývěs-
ných skříňkách, stránkách ÚZ a zabezpečených internetových 
stránkách https://kvetyujezda.ic.cz.

SADBOVÉ BRAMBORY
Vaši objednávku nám sdělte do 31. ledna 2024 
na tel. č. 281 971 101, 725 325 670 (přítelkyně 
Exnerová).

Nabídka je obdobná jako roky předešlé: velmi 
rané, rané, polorané žluté a polorané červené. 

Při pozdější objednávce už nemůžeme zaručit 
požadovanou odrůdu, ani množství, pouze tu, 
která zbude.

Oznámíme včas termín, kdy budou brambory 
připraveny k odběru (odkupu) v našem skladu 
Staroújezdská 495.
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PLÁN VYCHÁZEK SPCCH
Výbor SPCCH zajistil pro své členy na rok 2024 soubor 
šesti dvouhodinových vycházek starou Prahou s prů-
vodcem. Vycházky se budou konat tak, jak je naším 
dlouhodobým zvykem, vždy ve čtvrtek od 10 hodin a 
bude se vybírat účastnický poplatek 30 Kč na danou 
vycházku. 

Spolek Újezd nad Lesy: krajina pro život a 
Svaz postižených civilizačními chorobami 

zvou všechny zájemce na  

Odpolední country 
k tanci a poslechu 

 
V sobotu 27. ledna od 15 hodin  
Sál Staročeské hospody U Štrásků 
Novosibřinská 879, Újezd nad Lesy  

              Podpořeno MČ Praha 21 

ZA ANEŽKOU
ČESKOU
Růžena Řezáčová

V předvánočním čase jsme si v SPCCH udělali vycházku s Mir-
kou do Anežského kláštera, který se nachází na Vltavském bře-
hu v historické oblasti Starého Města pražského. Dvojklášter 
ženského řádu klarisek a mužského řádu menších bratří byl za-
ložen Anežkou Přemyslovnou, která se stala jeho abatyší. Anež-
ský klášter na Františku je považován za první gotickou stavbu 
nejen v Praze, ale v Čechách obecně. 

Byl založen ve 30. letech 13. století. Klášter sv. Anežky české 
nabízí nejen prohlídku historických a galerijních prostor, ale též 
možnost relaxace ve zrekonstruovaných klášterních zahradách, 
kde jsou sochy předních českých umělců, jako je Jaroslav Róna, 
Čestmír Suška či Štefan Milkov, legend českého sochařství jako 
Stanislav Kolíbal, Karel Malich a Aleš Veselý, a také sochaře   
19. století Františka Bílka. 

Vycházka se jako vždy líbila. Velký dík Mirce, která měla zase 
vše dobře připravené.

TERMÍN A OBSAH VYCHÁZEK        
JE NÁSLEDUJÍCÍ:

22. ÚNORA
sraz Pohořelec; cíl Hrad

25. DUBNA
sraz Malostranská; cíl Malá Strana

20. ČERVNA
sraz před vchodem na Starý žid. hřbitov; cíl Josefov

26. ZÁŘÍ
sraz Prašná brána; cíl Staré Město I. část

21. LISTOPADU
sraz Jungmannovo náměstí; cíl Staré Město II. část 
+ Nové Město

Co nejsrdečněji zveme k osvěžení si znalostí o his-
torickém jádru Prahy, které mnozí máme již hluboko 
zasunuté ve svém vědomí.

CVIČENÍ SE SPCCH
Začínáme:
V PONDĚLÍ 8. 1. 2024 OD 18 HOD. cvičení na podlož-
kách v Masarykově ZŠ (vchod z Čentické)

V ÚTERÝ 9. 1. OD 10 HOD. cvičení na židlích v Poly-
funkčním domě

VE STŘEDU 10. 1. OD 16 HOD. cvičení na podložkách 
v ZŠ Polesná

Těšíme se na vás. Cvičení v bazénu začne v březnu 
bude upřesněno po Novém roce.

Příjemné prožití svátků vánočních, mnoho štěstí a 
úspěchů v novém roce přeje za SPCCH Praha 21 
Růžena Řezáčová.
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VÝLETY
Nejbližší plánované akce jsou 30. 1. divadlo Broadway, 21. 3. vycházka 
Prahou – Karlov a okolí. Sledujte vývěsní skříňku u MČ, tam je plán předpokládaných akcí na delší období.

CHYSTANÉ AKCE KAS

VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE
3. 2. v jídelně školy v Polesné (vstup z Čentické) ve 14 hod. prezence a výběr členských příspěvků (výše zůstává stejná). 
Začátek schůze ve 14.30 hod. Zrekapitulujeme, co jsme podnikli, jak jsme na tom s financemi a co chystáme v roce 2024. 
Zveme všechny členy i ty, co se chtějí členy stát. Příspěvky možno zaplatit do konce března  u paní Krajzingrové, 
tel. 736 417 414. V roce 2024 přejeme všem zdraví, klid a ať se Vám splní všechna přání. Za výbor KAS Zuzana Dastychová

O ADVENTU
NA KŘIVOKLÁTU
Robert Sobol

Cílem výletu KAS byl 16. 12. Královský adventní trh na hradě Kři-
voklát. Na I. nádvoří romantického hradu, kde se konal tradiční 
jarmark s ukázkami mnoha řemesel, nás přivítala jarmareční 
hudba. Mezi návštěvníky procházeli andělé na chůdách. Zatan-
čila taneční skupina Kancioneta. V průběhu dne zahrála na fla-
šinet a zazpívala flašinetářka Eva. Na trhu bylo možno ochutnat 
různé tradiční jarmareční pochoutky. Většina z nás vystoupala 
na hradní věž, odkud byl kouzelný výhled zpět na nádvoří hradu 
a do blízkého okolí. 

V mnoha prostorách kolem nádvoří jsme si prohlédli různorodé 
rukodělné dílny a dílničky, jejichž výrobky bylo možno zakoupit. 
V jedné místnosti byl vystaven nádherný ze dřeva vyřezávaný 
betlém. Dvě a půl hodiny na trhu uběhly jako nic a už jsme po-
pojeli kousek cesty do Stochova, kde jsme měli zajištěný oběd 
v restauraci Slovanka. Po osvěžení jsme cestou k dálnici projeli 
kolem zámku Lány a zastavili se na hřbitově v Lánech, kde jsme 
položili věnec na hrob T. G. Masaryka a jeho rodiny. Byl to po-
slední, opět vydařený výlet v roce 2023.

ÚJEZDSKÝ STROM V ROCE 2024
Michael Hartman

Pro Česko bude rok 2024 mimořádný tím, že náš státní svá-
tek 28. října připadá na pondělí, tedy stejný den, jako v roce 
1918. Ti, kteří si připomínají tento klíčový okamžik naší státnosti, 
mají letos možnost prožít den odkazující na zrod našeho první-
ho demokratického státu nejautentičtěji. Také pro Újezd je rok 
2024 mimořádný. Uplyne 105 let od slavnosti 1. výročí vzniku 
republiky, která se v roce 1919 za přítomnosti T. G. Masaryka 
odehrála právě na území naší obce. Dodnes ji připomíná tehdy 
zasazená „Lípa Svobody“. Řada klíčových místních událostí byla 
následně ovlivněna jednotícím duchem Masaryka, vedoucím k 
rozvoji a vzájemné spolupráci. Vznikala ochotnická představení, 
letní koupaliště s kabinami sloužící v zimě k bruslení, spolky                     
a množství občanských aktivit. U příležitosti prezidentských naro-
zenin získala jméno Masarykova třída. V jejím středu pak 15 let 
od památné slavnosti vyroste z podnětu Baráčníků součinností 
a pomocí mnoha dalších Masarykova škola, otevřená 28. října 
1934. „Přejeme si, aby na věky bylo vzpomínáno jednomyslnosti 
a spolupráce všech občanů při budování naší školy, bez ohledu 
na politické přesvědčen,“ uvádí dobový historický pramen. Letos 
tomu bude 90 let.

A aby toho nebylo málo, vzniklo 28. 10. (2004) také Újezdské 
muzeum, které už 20 let vytváří fungující spoluprací mezi ško-
lou, obcí a dalšími občany řadu zajímavých výstav, budujících 
základ pro porozumění a poučení o místě, ve kterém žijeme, 
abychom jej znali, byli na některé jeho události hrdí a z jiných 
se poučili, aby náš život mohl být plnohodnotný. V tomto duchu 
jsme rádi přijali návrh muzejní rady k spojení vzájemně již histo-
ricky mnohonásobně propojených vazeb do společné výstavy a 
doprovodné akce, která bude součástí oslav 28. října. Jako spo-
lek vstupujeme do dalšího roku. Přejeme členům a příznivcům, 
aby pro ně byl rok 2024 v jejich aktivitách příznivý a šťastný. 
Budeme nadále společně podporovat okolí, zajímat se o kvalitu 
životního prostředí, úklid lesa a rozvoj občanské společnosti. 
Plánujeme údržbu několika dříve realizovaných prvků, jejichž pů-
vodní grantová podpora vypršela. A v říjnu bychom rádi vysadili 
přes 105 stromů v Klánovickém lese. PF 2024 a šťastný rok pře-
jeme také všem čtenářům Újezdského zpravodaje.
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Pololetní šachový turnaj 2024
pro děti věku ZŠ
v sobotu 20. ledna 2024 od 14 hod. v Polyfunkčním domě LEVEL
Bude se hrát švýcarským systémem na 7 kol v tempu 10 min na partii pro každého 
+ 5 sekund přídavek za každý provedený tah.

Hodnotné ceny již tradičně od BAMBULE království hraček!
Maximální kapacita turnje je 60 dětí.
Možnost registrace předem na emailu:
sachy.ujezd@seznam.cz nebo na místě 14.00 – 14.30 hod.

Zažij adrenalin a vzrušení z šachové hry.

PŘÍJEMNÉ ODPOLEDNE (NEJEN) 
S PANÍ VOLDÁNOVOU

Marcel Marek

Spolky Újezd n. L.: krajina pro život a SPCCH s finanční podpo-
rou MČ Praha 21 uspořádaly pro nás, „starší dorostence/doros-
tenky“ v sobotu 9. 12. opět vánoční posezení pro seniory. Nicmé-
ně v nabitém sále Levelu bylo možno spatřit nemálo mládeže. 
Tak jako v předchozích letech byl celý více než dvouhodinový 
program zajímavý od začátku do konce. Stručně: již při přícho-
du ke stolům bylo jest spatřiti připravené bohaté občerstvení. 
Program začal dojemným vystoupením roztomilých Soviček pod 
vedením paní učitelky Daniely Janoušové se známými i nový-
mi vánočními písněmi. Po skončení se děti rozběhly mezi stoly         
a věnovaly nám krásná vánoční přání, která byla vyhotovena     
s paní Evou Danielovou.

O zbytek programu se postarala debata s paní Jolanou Vol-
dánovou vkusně moderovaná Vítkem Pěkným z Country Radia, 
doprovázená promítáním fotografií spojených s probíranými té-
maty. Velice známá bývalá TV moderátorka, novinářka a nyní 
nově ředitelka Nadace Charty 77 (po paní Jirků) nás obohatila 
zejména o zážitky z působení v ČT, ale i zážitky z osobního živo-
ta a s motivy, které ji vedly ke změně profese, když v roce 2013 
odešla z ČT. V profesní kariéře získala několik cen TýTý. V roce 
2006 se také zúčastnila soutěže StarDance. 

Při práci v ČT se jí podařilo setkat se s nejvýznamnějšími lid-
mi planety. Například při cestě do USA s prezidentem Havlem 
měla možnost být přítomna setkání s Henry Kissingerem nebo 
Arthurem Millerem. Došlo i na víceméně soukromější věci, napří-
klad na radu V. Havla, aby při hovoru s A. Millerem vynechala 
otázku na jeho rozvod s Marylin Monroe… Také nám prozradila, 
kteří hosté při jejím moderování jí byli sympatičtí a kteří méně.

Srdečné díky Jitce Carbolové, Růženě Řezáčové, dalším výše 
jmenovaným i všem nejmenovaným, kteří připravili toto velmi 
příjemné odpoledne.
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ZIMNÍ PŘÍPRAVA
V PLNÉM PROUDU
Michal Krejčí

Ačkoliv podzimní sezóna pro všechny kategorie již v listopadu 
skončila a počasí nevypadá úplně fotbalově, připravují se všich-
ni naši fotbalisté pilně na jarní část sezóny 2023/2024, aby moh-
ly důstojně konkurovat svým soupeřům. 

Předpřípravka s fotbalisty narozenými v letech 2017 a 2018 
trénuje přes zimu dvakrát týdně v tělocvičně Masarykovy ZŠ a 
jednou týdně na naší umělé trávě na Blatově. Přes zimu sehra-
jí spoustu turnajů v sousedních Kolodějích v nafukovací hale s 
umělým povrchem. Turnaje se hrají systémem každý s každým 
v rozestavení 4+1, které naše nejmenší skvěle připraví na jarní 
část turnajů Ministar, jichž se již druhým rokem účastní.  

Mladší přípravka (2015-2016) trénuje přes zimu dva dny v týdnu 
v tělocvičně újezdské ZŠ a jeden den na naší malé umělce na 
Blatově. Pro jednotlivé ročníky trenéři naplánovali turnaje v Ko-
lodějích. Starší přípravka (2012-2013) již trénuje více venku než 
uvnitř. Dvakrát týdně využívá naši umělku na Blatově a jednou 
týdně se ohřeje v tělocvičně. Kluci jsou přihlášeni do zimní ligy 
v Kolovratech a mají naplánováno několik přátelských utkání 
s týmy z blízkého okolí. Mladší žáci (2011-2012) již k trénování 
využívají nejen naši umělku na Blatově, ale také větší umělku v 
Klánovicích. 

Zimní přípravu trenéři doplnili o kruhové tréninky v CrossFit zóně 
ve sportovním centru Plechovka Dubeč. Obě mužstva mladších 
žáků jsou přihlášena do zimních lig ve Vršovicích, respektive 
Zdiměřicích. Starší žáci (2009-2010) využijí během zimní přípravy 
k tréninku totožná místa jako mladší žáci. Přes zimu sehrají zimní 
ligu v Šeberově nazvanou Optimum Cup, kde je čeká celkem     
8 zápasů. Dorostenci (2005-2008) se také budou připravovat na 
naší umělce na Blatově, v CrossFit zóně a na umělce v Klánovi-
cích. Od ledna do března odehrají několik přátelských zápasů, 
aby byli připraveni na první mistrovské zápasy na přelomu břez-
na a dubna.

Oba týmy mužů se do zimní přípravy vrhnou v polovině ledna. 
Zimní příprava bude letos kratší, jelikož mistrovské zápasy za-
čínají již začátkem března. K přípravě využijí CrossFit zónu v 
Dubči a umělé povrchy v Klánovicích a Kolodějích. Během zimní 
přestávky odehrají několik přípravných zápasů Doufejme, že čas 
strávený v zimě na fotbale se ve všech kategoriích projeví i na 
hřišti a na jaře budou všichni hráči trenérům, rodičům, fanouš-
kům, a hlavně sami sobě dělat jen samou radost.

Rok 2024 je pro náš fotbalový klub rokem zcela zásadním            
a ponese se v duchu oslav. Letos totiž oslavíme celých 100 let 
od založení klubu a budeme všichni moc rádi, pokud zavítáte na 
hřiště podpořit naše fotbalisty, aby se naše výročí mohlo nést 
na vítězné vlně. Vrchol oslav pak vypukne 7. září a můžete se tě-
šit na bohatý program včetně koncertu. Všichni členové klubu FK 
Újezd nad Lesy přejí vše nejlepší, hlavně hodně zdraví a co nej-
více gólů do roku 2024. Děkujeme za vaši přízeň a fotbalu zdar.
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VAŠE PŘEDSEVZETÍ 2024 VÁM SPLNÍ 
SOKOL ÚJEZD N. L. 

 PŘIJĎTE SI S NÁMI ZACVIČIT!
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PONDĚLÍ 15.30 – 19.00
SPORTOVNÍ GYMNASTIKA PRO DÍVKY OD 6 LET

Hanka Rosová (777 025 822) a Stáňa Babušková (777 865 591)

PONDĚLÍ 19.30 – 20.30
CVIČENÍ PRO ŽENY I MUŽE (AEROBIC, PILATES, POSILOVÁNÍ A DALŠÍ)

Líba Mašková (774 214 317) a Jana Holubová (605 568 262)

STŘEDA 20.00 – 21.00
VOLEJBAL PRO ŽENY

Líba Mašková (774 214 317) a Marcela Shejbalová (734 424 254)

ČTVRTEK 19.45 – 20.45
CVIČENÍ PRO ŽENY I MUŽE (AEROBIC, PILATES, KALANETIKA, POSILOVÁNÍ) 

Iva Kleinhamplová (605 377 716) a Marcela Sechterová (777 200 257)

PÁTEK 17.00 – 18.00
CVIČENÍ ŽÁKŮ  A ŽÁKYŇ, VŠEOBECNÝ TĚLOCVIK, HRY

Hanka Carbochová (723 770 572) a Karolína Ploužková (734 494 757)
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KADETKY POSTUPUJÍ
Petr Plzenský

Vynikajícím způsobem se dařilo volejbalovému družstvu                 
SK JOKY kadetek. Tým, aniž by ztratil set (2:0 SAVO B, 2:0 Stře-
šovice B, 2:0 Studio Sport, 2:0 Kometa B), suverénně ovládl svou 
ligu a zaslouženě si zajistil postup do 3. ligy. O body ve vyš-
ší soutěži se utkal v domácím prostředí v sobotu 16. prosince          
v tělocvičně ZŠ v Polesné v Újezdě nad Lesy. Taktéž si zaslouží 
pochvalu družstvo „B“ žákyň, které rovněž triumfovalo ve své 
lize. Bohužel, družstvu „A“ se v tomto kole nedařilo, a to vedlo k 
jeho sestupu do nižší soutěže. Družstvo mini volejbalu potvrdilo 
svou účast ve své lize solidními výkony.

V sobotu 17. listopadu se odehrál již 10. ročník turnaj smíše-
ných družstev dospělých (4+2), který letos vyhrálo družstvo 
„Dobeška“. Domácí družstvo, hrající také soutěž AVL „Sirda a 
jeho parta“ na kvalitně obsazeném turnaji 2. místo (1. Dobeška, 
2. Sirda a jeho parta, 3. Pomalé šípy, 4. Pozdní sběr, 5. Iva a 
spol.). Kromě dalších soutěžních kol jednotlivých družstev v pro-
sinci čeká volejbalový oddíl účast na vánočním mezinárodním 
turnaji Prague Volleyball Games Winter 2023.

Trénink pro přípravku (děti od 10 let) a nové hráče probíhá         
v hale v Běchovicích ve středu od 16 a v pátek od 15 hod. Druž-
stva hrající soutěže žákyň a kadetek trénují v Újezdě v tělocvičně 
ZŠ v Polesné ve středu od 19, v úterý a v pátek od 18 hod. Rádi 
bychom do oddílu přivítali další šikovná děvčata do přípravky 
(od 10 let). Těšíme se na další sportovní akce pořádané našim 
oddílem a děkujeme MČ Praha 21 a MČ Praha – Běchovice za 
finanční podporu naší činnosti. Sportu zdar a volejbalu zvláště!

DALŠÍ ÚČASTNÍK ME
V NAŠICH ŘADÁCH
Martin Horák

Na konci listopadu proběhlo v rakouském Innsbrucku Mistrovství 
Evropy v poomsae, kam byl nominován také náš závodník To-
máš Přinda. Jednalo se pro něj o premiérovou účast na takto 
velké mezinárodní akci a rozhodně se neztratil. Umístil se na   
18. místě z 26 závodníků. Nebýt drobného zaváhání, mohl být 
výrazně výše, jelikož rozdíly mezi 13. a 18. místem byly minimál-
ní. I tak se jedná o super výsledek a hlavně cenné zkušenosti.
Na začátku prosince proběhl poslední turnaj v sestavách - Han-
soo cup a pro nás dopadl celkovým 2. místem. Rádi bychom 
zvýraznili především vítězství Vojty Rovenského, pro kterého to 
byla turnajová premiéra. Premiérový turnaj zažila také Lucie 
Doxanská, která získala stříbrnou medaili. Zároveň se Lucinka 
představila společně se svým tatínkem, naším hlavním trené-
rem a zakladatelem klubu Markem v soutěži rodinných dvojic, 
přičemž v nabité kategorii se umístili na skvělém 6. místě z 19 
dvojic.

Druhý prosincový víkend byl pro změnu ve znamení závěrečné-
ho, ale i největšího turnaje v kyorugi - Vánočního poháru v Pel-
hřimově. Nejcennější, zlatou medaili si odnesl Aaron Šklovskij. 
Bojovný výkon předvedla Nina Dobrovolná, která se po vyhra-
ném prvním zápase a vyrovnaném finále s ukrajinskou závod-
nicí umístila druhá.  Rok 2023 byl pro nás velice úspěšný a již 
nyní se těšíme na další sezónu, která pro nás bude, jak doufá-
me, znamenat spoustu dalších skvělých umístění a zkušeností.        
Tak na viděnou v roce 2024.
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BĚCHOVICE
Nové chodníky i náměstí
U našich západních sousedů pokračuje urbanistická pro-
měna středu obce. Ještě v roce 2023 se stihlo parkoviště          
u obytného centra Starkon. 
V letošním roce se Běchovičtí dočkají třeba dokončení cy-
klostezky do Újezda, na kterou naváže také nový chodník 
k hasičské zbrojnici. Přes Běchovický potok povede nová 
lávka, proměnou projde i prostranství před Uhelnými skla-
dy. Největší akcí pak bude první etapa projektu Nové ná-
městí, kde by mělo být známé jméno zhotovitele, který za-
čne s přípravnými pracemi.

KOLODĚJE  
Škola chystá II. stupeň 
Až dosud museli žáci z Koloděj po skončení 5. třídy přechá-
zet na jinou školu do sousedních obcí či městských částí:     
v Kolodějích fungoval jen I. stupeň. Letos by se to ale mělo 
změnit, v září se v Kolodějích otevře jednotřídka pro šesťá-
ky a každý další rok by pak tříd na II. stupni mělo přibývat. 
Projekt rozšíření školy bude mít na starosti nový ředitel     
Matěj Žák, který do kolodějské školy nastupuje k 1. 7. 2024.

JIRNY
Ochotníci oslavili pět let 
Divadelní ochotnický spolek Jirny oslavil na konci minulé-
ho roku pět let existence. K narozeninám si pro své diváky 
připravil hned dva kusy. Ještě v listopadu stihl premiérovat 
novou hudební pohádku O bílé kočičí princezně, kterou na-
psala členka souboru Eva Brettschneiderová, pro dospělé 
diváky pak jirenští ochotníci nastudovali Námluvy a Výročí, 
dvě satirické jednoaktovky ruského dramatika Antona Pav-
loviče Čechova. 

KVĚTNICE
Nový vizuální styl
Obecní znak, to už dnes není jen dopisní papír a vizitky, ale 
také web, sociální sítě, emaily nebo třeba hrnečky. Květničtí 
si nechali zpracovat hned několik návrhů nového vizuálního 
stylu od profesionálních designérů, vítězný návrh vyberou 
občané v anketě. 

ÚVALY
Škola hledá kuchařku
ZŠ Úvaly přijme do svého týmu pomocnou kuchařku na plný 
úvazek, praxe není podmínkou, nástup možný ihned. 

Kontakt: Bc. Kateřina Pokorná, 604 407 142, 
zivotopisy@zsuvaly.cz.

      KONCERT
Recitál zpěvačky Báry Basikové.

KDY: 29. LEDNA OD 19:30 HODIN
Divadlo Horní Počernice

      BESEDA
Povídání s Petrou Burianovou, vítězkou první řady 
soutěže Peče celé Česko.

 KDY: 31. LEDNA OD 19 HODIN
Sál Kvapík u Antošů, Jirny

      BESEDA
Autorské čtení Petry Soukupové, večerem provede 
Anna Beata Háblová. 

KDY: 12. LEDNA OD 19 HODIN

KC Beseda Klánovice 

      KINO
Aristokratka ve varu (ČR 2024, rež. Jiří Vejdělek). 
Pokračování divácky úspěšné komedie Poslední 
aristokratka.

KDY: 25. LEDNA OD 19:30 HODIN

KC Beseda Klánovice
 

KIRSCHNER 
JANA 

 

17/1 18.30

vstupenky online 
kcbeseda.eu

KC Beseda
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STAVEBNÍ FIRMA BMS REKON, S.R.O.
Poličanská 1429, Újezd nad Lesy

Tel: 777 616 207, e-mail: bms-rekon@volny.cz

Provádí: kompletní rekonstrukce bytů, bytová jádra, dlažby, ploty,

vinylové podlahy, malířské práce, zateplení fasád, zámkové dlažby aj.

ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU
NA SKLÁDKU!

Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti atd.
Sami naložíme a odvezeme nepotřebné věci

za rozumnou cenu.
Tel.: 773 484 056

OBKLADY, DLAŽBY,
REALIZACE KOUPELEN...

728 033 583
martin@lundak.cz

pekarek@realitypekarek.cz 
www.realitypekarek.cz

603 280 220
Ing. Zdirad Pekárek

30 let zkušeností  
v realitách

cena  5.990.000,-Kč
PRODEJ – stavební pozemek 826 m2 pro  

výstavbu RD, Slatinská ul., Praha 9 – Klánovice

 PRODEJ – kompletně zasíťovaný stavební  
pozemek 809 m2 včetně stavebního povolení 

na RD 5+kk/2G, Rákosová ul., Šestajovice

PRODEJ – luxusní RD 5+kk s garáží a krytým  
bazénem, nádherná zahrada, podlahová  
plocha 254 m2, pozemek celkem 647 m2,  

Kojická ul. P9 – Újezd nad Lesy

cena 19.990.000,-Kč

Zpracování odborných  
posudků pro dědická  

a rozvodová řízení

cena 12.390.000,-Kč cena 10.500.000,-Kč

inzerce.ZMF 1/1 3/10/2023, 12:06

VÁŽENÍ ZÁKAZNÍCI,                                              
OK cukrárna (Bazar Klánovice) ukončila v Klánovicích svou činnost 

a dále bude fungovat pouze na objednání. Zahajujeme rozvoz 
veškerého sortimentu, dorty, zákusky, minizákusky, chlebíčky...                                                                                                     

Objednávejte na tel. 731 20 60 04. Zachovejte nám přízeň a bude-
me se těšit, více informací na www.ok-cukrarna.cz

TPGAS SERVIS S.R.O.

Revize a zkoušky plynového zařízení, tlakových nádob, servisní údrž-
by a opravy plynových zařízení, kontroly a instalace spalinových 

cest, servisní kontroly klimatizací a tepelných čerpadel.

ING. TOMÁŠ PINKAVA / TEL: +420 608 153 828
E-MAIL: PINKAVATOMAS@SEZNAM.CZ

Mgr. Renata Prihoda, advokátka, 
zastoupení před soudy (civil a trest), smluvní 
dokumentace, nemovitosti, insolvence, rodinné právo 
(rozvody, jmění manželů, děti), obchodní společnosti. 

Tel: 602 962 374, email: flaskova@akjp.eu

Tady mohl být váš  inzerát
v ceně od 550 Kč.

Objednávejte na inzerce@praha21.cz
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Zápis do školičky 
právě zahájen!
www.unicornschool.cz/zapis
www.andelska.cz/zapis

Zavolejte nám: +420 777 515 515

	RESPEKTUJÍCÍ PŘÍSTUP
	PRVKY MONTESSORI 
 PEDAGOGIKY
	BIO STRAVOVÁNÍ
	INDIVIDUÁLNÍ PŘÍSTUP
	POZITIVNÍ MOTIVACE
	BEZPEČÍ

Unicorn School
Lesní 816, Šestajovice
www.unicornschool.cz/zapis

Mateřská školka Andělská
Čenovická 1085, Újezd nad Lesy
www.andelska.cz/zapis

Přijímáme děti od 1 roku do malé dětské skupiny pracující na principu 
respektující výchovy a komunikace, jsme rádi s dětmi venku na zahrádce, 
na procházce v lese, máme nadstandardně kvalifikovaný tým a lektorky 
angličtiny. Pracujeme v malých skupinkách max. 6 dětí na jednu pečující osobu.

Rezervujte si místo a termín prohlídky.
Vybírat můžete z našich dvou poboček:

UNICORN INZERCE_ver3.indd   1UNICORN INZERCE_ver3.indd   1 27.12.2023   18:1027.12.2023   18:10
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Victoria School není jen obyčejná 
škola. Je to škola, kde je pozornost 
věnována každému jednotlivému 
žákovi, a to i díky malému počtu 
dětí ve třídě (maximálně 18 žáků). 

Efektivní a intenzivní výuka 
angličtiny probíhá již od první 
třídy ve skupinkách s maximálně 
devíti žáky. Vyučujícími jsou 
kvalitní zahraniční pedagogové, 
kteří využívají moderní 
technologie a inovativní přístupy 
k výuce. 

Učení v lese je další naší 
specialitou. Využíváme blízkost 
Klánovického lesa k pravidelnému 
učení v přírodě, které je založeno 
na mezinárodním programu Les 
ve škole a Učíme se venku. V praxi 
to znamená, že prvostupňové 
děti tráví v Klánovickém lese celé 
jedno dopoledne v týdnu. Učení 
venku nabízí řadu příležitostí. 
Žáci se učí v reálném prostředí 
a získané dovednosti si pak lépe 
zapamatují. Pobyt v lese nejen 
podporuje fyzickou aktivitu, ale 

Dne 27. února 2024 se 
přesvědčte na vlastní oči 
o našem přístupu k výuce. 
Zaregistrovat se můžete na 
našich webových stránkách:  
www.victoria-school.cz 

Těšíme se na vás a na možnost 
ukázat vám, jak může vypadat 
školní vzdělávání v 21. století. 

Team Victoria School

Dovolte nám představit 
místo, kde vaše dítě může růst 
a učit se v prostředí, které 
podporuje kreativitu, inovace 
a mezinárodní spolupráci. 
Místo, kde každý jednotlivec 
dostane dostatek pozornosti 
a podpory pro svůj osobní 
rozvoj. Místo, kde se základy 
vzdělání kombinují s moderními 
přístupy k výuce. To vše 
a mnohem více nabízí Victoria 
School, devítiletá soukromá 
česko-anglická základní škola 
v Praze Klánovicích.

také poskytuje ideální rámec 
pro rozvoj sociálních dovedností 
a týmové spolupráce, čímž 
napomáhá k utváření pevného 
kolektivu.

Victoria School je také zapojena 
do mezinárodního vzdělávací 
programu EU Erasmus+, který 
podporuje mezinárodní 
spolupráci a výjezdy 
do zahraničí. Naši učitelé tak jezdí 
do škol v Německu, Holandsku, 
Estonsku nebo Španělsku na tzv. 
stínování výuky a další vzdělávací 
kurzy v zahraničí. Nově získané 
zkušenosti ze zahraničí pak 
následně přispívají k obohacení 
a zkvalitnění jejich výuky. 

Žáci „Victorky“ se pravidelně 
účastní výměnných pobytů se 
školami ve Španělsku a Estonsku. 
V rámci těchto pobytů mají 
možnost aktivně využít svých 
znalostí anglického jazyka, zažít 
týden v jiném kulturním prostředí 
a hlavně získat zážitky na celý 
život.

Victoria School – škola, kde se 
učení stává dobrodružstvím

Přijďte na Den 
otevřených dveří do 
Victoria School
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PF 2024
PŘEJEME VÁM KLIDNÉ PROŽITÍ 
VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ A VŠE NEJLEPŠÍ 
DO NOVÉHO ROKU.

Úřad MČ
Praha 21

PŘEJEME VÁM
VŠE NEJLEPŠÍ
DO NOVÉHO ROKU.


